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BR.0002.3.(12).2020

Protokół Nr XII/20

z obrad sesji Rady Powiatu Hajnowskiego

w dniu 25 czerwca 2020 r.

w sali kolumnowej Hajnowskiego Domu Kultury w Hajnówce (ul. T. Sołoniewicz 4)

(początek sesji - godz. 13:00, koniec - godz.16:41)

Do punktu 1 – go:

Sesję otworzył i przewodniczył obradom Przewodniczący Rady Powiatu Hajnowskiego Eugeniusz Saczko.

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Otwieram XII sesję Rady Powiatu Hajnowskiego. Witam serdecznie Pana Starostę, witam Panią Wicestarostę,
witam serdecznie wszystkich radnych. Witam radnego wojewódzkiego Pana Mikołaja Janowskiego, witam bardzo serdecznie Powiatowego Inspektora
Sanitarnego Panią Irenę Dymińską, witam dyrektora SP ZOZ w Hajnówce Pana Grzegorza Tomaszuka, witam serdecznie dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy
Pana Marka Roszczenko, witam dyrektorów powiatowych jednostek pomocy społecznej Panią Jolantę Prusinowską, Panią Krystynę Dackiewicz, Panią Zenaidę
Bołtromiuk, Panią Ewelinę Bajko oraz Pana Mikołaja Golonko, witam serdecznie Powiatowego Rzecznika Konsumentów Panią Danutę Ługowoj, nie wiem, czy
jest obecna, chyba nie. Witam naczelników wydziałów Starostwa Powiatowego w Hajnówce. Witam serdecznie pozostałych, obecnych gości na sali. Za
pośrednictwem telewizji witam mieszkańców powiatu hajnowskiego. (lista gości zał. nr  .1….).

Nasze obrady są transmitowane na żywo i są udostępnione na stronie internetowej powiatu hajnowskiego www.powiat.hajnowka.pl. Klauzula
informacyjna odnośnie ochrony Państwa danych osobowych umieszczona została na drzwiach wejściowych do Sali konferencyjnych oraz w Biuletynie Informacji
Publicznej.

Na podstawie listy obecności stwierdzam, że w dzisiejszej sesji uczestniczy 16 radnych ( r. M.Romaniuk był nieobecny), co stanowi kworum, przy którym rada
może obradować i podejmować prawomocne uchwały (lista obecności zał. nr  ..2….). 

Do punktu 2-go:

Przewodniczący Rady przypomniał, że porządek obrad XII sesji Rady Powiatu został radnym przesłany. Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do
przedstawionego porządku obrad.

Przewodniczący Rady zapytał, czy są jakieś uwagi do tej propozycji.

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Po zasygnalizowaniu tematu na Komisjach i dzisiejszych
obradach Zarządu, proszę Państwa radnych o wprowadzenie do porządku obrad dzisiejszej sesji następującego punktu uchwałodawczego – wniosek Zarządu o
przyjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie pozbawienia części dróg powiatowych w gminie Dubicze Cerkiewne w związku z prowadzonym scaleniem gruntów
na terenie Dubicze Cerkiewne wszystkie prace poscaleniowe w przyszłości mogą być prowadzone na majątku gminnym. Dlatego też wnioskujemy tutaj o
przejęcie części dróg powiatowych na terenie gminy Dubicze Cerkiewne przez gminę Dubicze Cerkiewne.  

Radni nie zgłosili uwag do propozycji przedstawionej przez Starostę Hajnowskiego.

Przewodniczący Rady poddał pod głosownie wniosek Starosty Hajnowskiego o uzupełnienie porządku obrad o pkt 17.5. o przyjęcie uchwały w sprawie
pozbawienia części drogi Nr 1654B, części drogi Nr 1655B, części drogi Nr 1675B oraz części drogi Nr 1667B kategorii drogi powiatowej.

Tabela Rozkład głosów

Za (16) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0)

Filimoniuk Piotr

Gerasimiuk Jarosław

Gryc Alla

Gutowski Mateusz Damian

Korcz Jan

Kośko Krystyna

Łabędzki Bogusław

Łukianiuk Mirosław

Michalak Lech Jan

Moroz Tamara

Ostapczuk Roman

Petruk Krzysztof

Rybak Piotr

Rygorowicz Olga

Saczko Eugeniusz

Skiepko Andrzej
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Przewodniczący Rady przedstawił Radzie porządek obrad sesji.

1. Otwarcie XII sesji Rady Powiatu Hajnowskiego.
2. Przedstawienie porządku obrad sesji.
3. Przyjęcie protokołu z X i XI sesji Rady Powiatu.
4. Informacja Przewodniczącego Rady dotycząca zgłaszanych interpelacji i zapytań.
5. Informacja o pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym.
6. Raport o stanie Powiatu Hajnowskiego za 2019r.:

- przedstawienie Raportu o stanie Powiatu Hajnowskiego za 2019r.,

- debata,

- podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Zarządowi Powiatu Hajnowskiego.

7. Sprawozdanie z realizacji budżetu za 2019r.:

- rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Hajnowskiego za 2019r.,

- wniosek Komisji Rewizyjnej,

- opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej,

- dyskusja,

- podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu powiatu za 2019r.;

- podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Hajnowskiego.

8. Informacja o wykonaniu w 2019r. planu finansowego SP ZOZ w Hajnówce:

- podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za rok 2019 SP ZOZ w Hajnówce.

9. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów.
10. Informacja o sytuacji na lokalnym rynku pracy oraz o przeciwdziałaniu bezrobociu z uwzględnieniem zadań realizowanych przez Powiatową Radę Rynku

Pracy.
11. Informacja o realizacji Powiatowego Programu Zatrudnienia i Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 2015-2020.
12. Informacja o realizacji zadań powiatowych wynikających z ustawy o pomocy społecznej z uwzględnieniem działalności Domu Pomocy Społecznej w

Białowieży, Domu Dziecka w Białowieży, Środowiskowego Domu Samopomocy 
w Hajnówce, Warsztatu Terapii Zajęciowej w Hajnówce i Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie.

13. Ocena zasobów pomocy społecznej na terenie powiatu.
14. Sprawozdanie z działalności Powiatowej Inspekcji Sanitarnej.
15. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w

2019r.
16. Informacja na temat działań związanych z promocją powiatu, współpracą z zagranicą (zawarte porozumienia) 

i funkcjonowaniem Centrum Turystyki Regionu Puszczy Białowieskiej.
17. Powzięcie uchwał w sprawie:

17.1. zmian w budżecie na 2020r;

17.2. zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Hajnowskiego na lata 2020- 2027;

17.3. wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu Hajnowskiego w charakterze Partnera do realizacji projektu zintegrowanego „Kompleksowy system rozwijania
kompetencji i umiejętności osób dorosłych zgodnie z potrzebami regionalnej gospodarki 3.2.1. RPO, 3.2.2. RPO – II edycja” finansowanego ze środków
Europejskiego Funduszu Społecznego finansowanego w ramach Osi Priorytetowej III Kompetencje i kwalifikacje, Działania 3.2. Kształtowanie i rozwój
kompetencji kadr regionu, Poddziałania 3.2.1. Rozwój kompetencji językowych i TIK oraz wsparcie wybranych form kształcenia ustawicznego zgodnie z
potrzebami regionalnej gospodarki/ Poddziałania 3.2.2. Pozaszkolne formy kształcenia dorosłych Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa
Podlaskiego 2014-2020.

17.4. przyjęcia stanowiska Rady Powiatu Hajnowskiego;

17.5. pozbawienia części drogi Nr 1654B, części drogi Nr 1655B, części drogi Nr 1675B oraz części drogi Nr 1667B kategorii drogi powiatowej.

18. Wolne wnioski i oświadczenia radnych.

19.Zamknięcie obrad XII sesji Rady Powiatu Hajnowskiego. 

            W związku z wprowadzoną zmianą do porządku obrad Przewodniczący Rady poddał pod glosowanie przyjęcie porządku obrad XII sesji Rady Powiatu.

Tabela Rozkład głosów

Za (16) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0)

Filimoniuk Piotr

Gerasimiuk Jarosław

Gryc Alla

Gutowski Mateusz Damian

Korcz Jan

Kośko Krystyna

Łabędzki Bogusław

Łukianiuk Mirosław

Michalak Lech Jan

Moroz Tamara

Ostapczuk Roman

   



Ostapczuk Roman

Petruk Krzysztof

Rybak Piotr

Rygorowicz Olga

Saczko Eugeniusz

Skiepko Andrzej

 

            Porządek obrad XII sesji Rady Powiatu został przyjęty jednogłośnie (16 głosów „za”).

Do punktu 3-go:

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad, przyjęcie protokołu z X i XI sesji Rady Powiatu Hajnowskiego.
Te protokoły będziemy głosowali oddzielnie.

W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z X sesji Rady Powiatu.

Tabela Rozkład głosów

Za (16) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0)

Filimoniuk Piotr

Gerasimiuk Jarosław

Gryc Alla

Gutowski Mateusz Damian

Korcz Jan

Kośko Krystyna

Łabędzki Bogusław

Łukianiuk Mirosław

Michalak Lech Jan

Moroz Tamara

Ostapczuk Roman

Petruk Krzysztof

Rybak Piotr

Rygorowicz Olga

Saczko Eugeniusz

Skiepko Andrzej

 

   

 Protokół z X sesji Rady Powiatu został przyjęty.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Powiatu.

Tabela Rozkład głosów

Za (16) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0)

Filimoniuk Piotr

Gerasimiuk Jarosław

Gryc Alla

Gutowski Mateusz Damian

Korcz Jan

Kośko Krystyna

Łabędzki Bogusław

Łukianiuk Mirosław

Michalak Lech Jan

Moroz Tamara

Ostapczuk Roman

Petruk Krzysztof

Rybak Piotr

Rygorowicz Olga

Saczko Eugeniusz

Skiepko Andrzej

 

   

Protokół z XI sesji Rady Powiatu został przyjęty.



Protokół z XI sesji Rady Powiatu został przyjęty.

Do punktu 4-go:

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko poinformował, że w okresie od ostatniej sesji Rady Powiatu zostało złożonych 6 interpelacji i jedno zapytanie.
Wszystkie interpelacje i zapytania zostały złożone przez radnego Bogusława Szczepana Łabędzkiego, dotyczyły one głównie sytuacji związanej z
koronawirusem, szczególnie jeżeli chodzi o wyjazd młodzieży za granicę i przygotowanie SP ZOZ do pandemii. Treść interpelacji i zapytań oraz udzielonych
odpowiedzi podana została do publicznej wiadomości poprzez publikację w Biuletynie Informacji Publicznej i wywieszenie na tablicy informacyjnej w Starostwie
Powiatowym. Treść interpelacji i zapytań oraz odpowiedzi została przesłana drogą elektroniczną do wszystkich radnych.

Radni nie zgłosili uwag i pytań w tym punkcie.

Informacja dotycząca zgłoszonych interpelacji i zapytań została przez Radę przyjęta.

Do punktu 5-go:

Informacja o pracy Zarządu została do radnych przesłana (zał. Nr…3…).

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Otrzymaliście Państwo informację, czy są pytania do informacji o pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym.

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. W związku, że dzisiaj odbyliśmy posiedzenie Zarządu, chcę
przekazać informację o tym czym się dzisiaj zajmowaliśmy. Otóż, to, co już mówiłem wcześniej, wnioskowaliśmy jako Zarząd o przejęcie części dróg
powiatowych na terenie gminy Dubicze Cerkiewne, a więc zmianę kategorii drogi powiatowej na gminie, jak również autokorektę Zarządu Powiatu do projektu
uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w budżecie na 2020r., ale o tym będę mówił w punkcie, gdzie będzie punkt powzięcia uchwał. W sprawach różnych
wyraziliśmy zgodę na zezłomowanie samochodu Lublin w Zarządzie Dróg Powiatowych, jak również przekazałem bardzo ważną dla nas informację, otóż z
budżetu państwa, z Ministerstwa Rozwoju, którym kieruje Pani Minister Jadwiga Emilewicz otrzymaliśmy dotację w wysokości 2.146.823 zł jako wkład własny na
przedsięwzięcia inwestycyjne w 2020r. Informacja jest dla nas niezwykle ważna, niezwykle pozytywna, dlatego w tym momencie z góry bardzo serdecznie
dziękuję, że taką dotację mogliśmy pozyskać i oczywiście spożytkujemy ją, bo mamy przygotowanych sporo wniosków inwestycyjnych, a wkład własny będzie
zabezpieczony.

Radny Bogusław Szczepan Łabędzki: Panowie Przewodniczący, Panie Starosto, Wysoka Rado, kilka zapytań w związku z bardzo obszerną informacją o
pracach Zarządu.

Pierwsze pytanie dotyczy informacji z dnia 31 marca – chodzi o informację dotyczącą uruchomienia procedury sprzedaży części nieruchomości 1502/100 przy ul.
Piłsudskiego w Hajnówce. Chciałbym zapytać, kto jest dzierżawcą tej nieruchomości, która to nieruchomość, żebyśmy ja też tak mogli przedstawić mieszkańcom
opisowo i jakie będzie przeznaczenie wyodrębnionej części tej nieruchomości.

Drugie pytanie wiąże się z informacja z dnia 8 maja dotyczącą projektu „wyeliminowania terytorialnych różnic i możliwości dostępu do szerokopasmowego
internetu o wysokich przepustowościach”, ale nie pytam o sam ten projekt, tylko o to, co w tym samym mniej więcej czasie miało miejsce, przedłużenie, czy
informacja, czy podpisanie umów przedłużających usługę internetową dla beneficjentów programu Dotacje na innowacje, inwestujmy w naszą przyszłość
realizowany w latach 2007-2013, tutaj pytanie jest sformułowane przez samych beneficjentów, którzy pytają, czy jest zasadne przedłużanie tej umowy na dostęp
do internetu przy sprzęcie, który już ma określoną ilość lat. Chciałbym zapytać, czy Pan Starosta wie z jakim sprzętem, z którym w tym przypadku mamy do
czynienia, czy ten sprzęt jest właściwie w stanie jeszcze dzisiaj po tylu latach funkcjonować i czy beneficjenci z tego internetu będą mogli korzystać. A mnie
interesuje, jakie koszty w związku z tym ponieśliśmy, no bo przecież te koszty obciążają nasz budżet. 

Kolejne moje pytanie, Panie Starosto, dotyczy, jest związane z wnioskiem o przygotowanie informacji na temat dzierżaw terenów należących do powiatu
hajnowskiego w obrębie linii kolejowej na trasie Hajnówka – Białowieża, z Białowieżą włącznie. Dowiadujemy się, że na posiedzeniu Zarządu w dniu 22 kwietnia
miało miejsce zwolnienie z opłaty za dzierżawę linii kolejowej; wiem, że jeden z radnych też zwrócił na to uwagę, to członek Zarządu, na kwotę 300 zł, rozumiem,
że to 300 zł dzierżawy za kwiecień i maj. Ale ja w tej chwili nie dyskutuję o tej kwocie, chciałbym znać, mieć wiedzę na ten temat, skąd taka kwota się wzięła,
czym jest uzasadniona i jak wygląda umowa z tym dzierżawcą. Później mamy informację o zaległości, zadłużeniu jednego z dzierżawców na kwotę 190 tys. zł i
tutaj moje pierwsze pytanie, jak do takich zaległości w ogóle doszło, jak mogliśmy, czy nie funkcjonują w Starostwie jakieś jednostki zdolne do tego, żeby do
takich zaległości nie dopuszczać. Dodatkowo mamy jeszcze tutaj informację, że od tej zaległości odprowadzamy podatek VAT, że straty z tego wynikające na
chwilę obecną wynoszą 33 tys. zł. To przy różnych projektach, z którymi mieliśmy ostatnio do czynienia to jest kwota znaczna i chciałbym wiedzieć, dlaczego do
takich sytuacji doszło i jak defacto z niej wybrniemy. A te pytania o dzierżawców tego majątku kolejowego na tej trasie bezpośrednio związane są z propozycją
Spółki SKPL, która to spółka wyraziła wstępną zgodę na podjęcie działań związanych z przedsięwzięciem uruchomienia przewozów pasażerskich na linii
kolejowej Hajnówka – Białowieża. Musielibyśmy też prawdopodobnie te sytuacje dzierżawne rozwikłać do tego momentu.

Pan Przewodniczący pozwoli, że teraz na chwilę dłużej zatrzymam się przy informacjach, które w pracach Zarządu Powiatu były związane z sytuacją, która była
przedmiotem moich interpelacji, dosyć bogatej korespondencji także, a związana była z wyjazdem uczniów z Zespołu Szkół Zawodowych w ramach projektu
Erasmus za granicę. Pierwsza rzecz, która w tej informacji z pracy Zarządu z 31 marca mnie zaintrygowała to oczywisty wydatek i ja tutaj nie dyskutuję, co do
zasadności, bo to jest oczywiste, że młodzież, która wróciła z wyjazdu powinna była być objęta kwarantanną i tę kwarantannę należało zorganizować w jak
najlepszy sposób. I Panie Starosto, tutaj nie mam praktycznie żadnych zastrzeżeń do tego, co udało się Panu zrobić i nie chciałbym, żeby później dyskusję ktoś
jakoś tam przenosił na ten temat, bo nie, absolutnie. Uważam, że powiat stanął tutaj na wysokości zadania. Ale Panie Starosto, było to związane, tak jak mówię z
zasadnym wydaniem kwoty 21 tys. zł, oczywiście zasadne, nie dyskutuję na ten temat. Z tym, że co by było, gdyby tego wyjazdu nie było, Panie Starosto?
Mielibyśmy pieniądze na to, żeby chociażby na wniosek II LO w Hajnówce wyposażyć tę szkołę w zestaw do prowadzenia wideokonferencji z uczniami, na który
to szkoła chciała przeznaczyć i wnioskowała 5 tys. zł. Także to pokazuje przede wszystkim, że wyjazd ten nie był zupełnie zasadny, był dodatkowo obarczony
bardzo dużym ryzykiem i Panie Starosto takie pytanie jeszcze z tym związane. Ma Pan dwie szkoły średnie, które brały udział w projekcie Erasmus i ma Pan
dwóch dyrektorów, z których każdy podejmuje inną decyzję. Jeden, pomimo zagrożenia, decyduje się na wyjazd i naraża uczniów swojej szkoły na możliwe
zachorowania. Drugi natomiast, kierując się zdrowym rozsądkiem przekłada realizację tego wyjazdu, robi to zgodnie z procedurami, zabezpiecza w ten sposób
swoich uczniów przed tym zagrożeniem. I teraz Pan, jako szef jednego i drugiego dyrektora musi tę sytuację ocenić. Jeżeli jeden postąpił nagannie powinien być
pociągnięty do odpowiedzialności, jeżeli drugi, to też taka sama zasada, ale trudno będzie w tym przypadku Panu stwierdzić, że obaj zachowali się tak samo.
Panie Starosto, jeszcze co do korespondencji, która do mnie wpływała i dotyczyła tego tematu. Więc na początku, 19 marca otrzymałem odpowiedź ze
Starostwa Powiatowego dotyczące organizacji wyjazdu uczniów w ramach Programu Erasmus i spotykam w tej odpowiedzi dwa zdania. Pierwsze – w dniu 28
lutego 2020r. na spotkaniu dyrektorów szkół z Kuratorem Oświaty w Urzędzie Wojewódzkim w Białymstoku nie było rekomendacji do rezygnowania z wyjazdów
zagranicznych. To samo Kuratorium w odpowiedzi na pytanie udzieliło informacji – obecny na spotkaniu Minister Edukacji Narodowej oraz Podlaski Kurator
Oświaty zwrócili się z prośbą do dyrektorów szkół o rozważenie ograniczenia organizacji wycieczek i wyjazdów zagranicznych w związku z sytuacja
epidemiczną. Dokładnie Pan Minister użył określenia, kierowanie się zdrowym rozsądkiem w tej sytuacji. To jest odpowiedź z 3 kwietnia. Czyli tu mam jedną
informację, a tu mam drugą informację. Dalej w informacji Starostwa czytam – szkoła skontaktowała się telefonicznie z wizytatorem do spraw wyjazdów
zagranicznych młodzieży w Kuratorium Oświaty w Białymstoku w sprawie wcześniejszego zakończenia stażu i uzyskała odpowiedź, że staż powinien być
kontynuowany zgodnie z harmonogramem, a stan zdrowia grupy monitorowany, co czyniono na bieżąco. Tym czasem, Kuratorium tę samą sytuację, kontakt
telefoniczny z wizytatorem do spraw wyjazdów zagranicznych młodzieży, przedstawia w następujący sposób: nie było żadnych sugestii ze strony Podlaskiego
Kuratora Oświaty na temat kontynuacji stażu zagranicznego młodzieży z Zespołu Szkół Zawodowych w Hajnówce. Jak gdyby znajdujemy tutaj rozbieżność
pomiędzy tym, co otrzymuję w odpowiedzi ze Starostwa Powiatowego w Hajnówce, a tym co otrzymuję w odpowiedzi od Podlaskiego Kuratora Oświaty. Co do
możliwości przełożenia tego wyjazdu, który daje organizator na podstawie zawartej z nim umowy, czyli Fundacja Rozwoju Systemu Edukacji, ta fundacja udziela



mi dosyć obszernej informacji podpisanej przez Pana Marcina Jerzego Kubonia, który wyjaśnia, że warunki ogólne zawierają regulacje dotyczące postępowania
na wypadek wystąpienia siły wyższej lub wyjątkowych okoliczności. I to jest ten element regulaminu, z którego zdecydowała się skorzystać dyrekcja I ogólniaka
w Hajnówce, a jest to zarazem ten warunek regulaminu, z którego nie skorzystała dyrekcja Zespołu Szkół Zawodowych. I trzecia kwestia związana z ta samą
sprawą. Panie Starosto, trudno sobie wyobrazić, że od 1 września w tej szkole zatrudnienie znajdą przynajmniej dwie z trójki opiekunów, którzy po powrocie do
Hajnówki pozostawili tą młodzież samą sobie. Ja nie wyobrażam sobie sytuacji takiej, że od 1 września te dwie osoby, które są już emerytami, nie są związane
stałą umową o pracę ze szkołą, że one nadal tam będą pracowały. Jedna osoba oczywiście jest związana umową o pracę, nie jest jeszcze w wieku emerytalnym,
więc tutaj wiadomo, że nie rozwiążemy współpracy z tą osobą. Nie wiem, jak mogło dojść do tego, że nauczyciele pozostawili uczniów w takiej sytuacji bez
swojej opieki. Fajnie wyjechać z uczniami za granicę, korzystać z tego wyjazdu, natomiast kiedy jest potrzeba tym uczniem zaopiekować się, zatroszczyć w
sytuacji szczególnej, pozostawia się go samemu sobie. Nie mogę Pana do tego zobowiązać, ale mam nadzieję, że to nie jest jedyny głos w tej sprawie, który do
Pana dociera i że Pan przypilnuje tego, że faktycznie przynajmniej te dwie osoby z tą szkołą nic do czynienia nie miały. Dziękuję bardzo.

Radny Lech Jan Michalak: Panie Starosto, ja bym prosił o uzupełnienie informacji dotyczącej podpisanej umowy połączeń kolejowych dla pasażerów Hajnówka
– Białowieża, bo wiemy, że jest podpisana i jak to będzie się ta kolej odbywała. Panie Starosto prosiłbym o informację.

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, zacznę od tego ostatniego pytania Pana radnego Lecha
Michalaka. Żadna umowa nie jest podpisana na uruchomienie przejazdów kolejowych na trasie Hajnówka – Białowieża. Jeżeli chodzi o zapytania Pana
Łabędzkiego, to tak po kolei. Jeżeli chodzi o działkę przy drodze wojewódzkiej skręcając do PCPRu, tam jest taka budka spożywcza i dotyczy to tej działki. Jeżeli
chodzi o projekt, który był zrealizowany z Wykluczenia Cyfrowego dla osób wykluczonych z powiatu hajnowskiego, faktycznie on miał miejsce już dawno, dawno
temu, natomiast to, że opłacamy jeszcze przez dwa lata abonament dla wszystkich uczestników projektu, to wynika po prostu z wymogów projektu, który musimy
spełnić. Oczywiście też byłem troszkę zaskoczony, że jeszcze dwa lata musimy płacić abonament. Pan Łabędzki powiedział, że faktycznie sprzęt jest już w takim
stanie, że być może już się nie nadaje, ale my abonament opłacamy i każdy w tym okresie może też jakby ten sprzęt wymienić. Natomiast to jest obowiązek z
projektu.

Dzierżawa w obrębie linii kolejowej. Miesięczna dzierżawa 300 zł to jest osoby, która prowadzi działalność przewożąc drezynami turystów. Ja wrócę jeszcze do
historii, jeśli chodzi o linię kolejową Hajnówka – Białowieża. Tylko wtedy Rada Powiatu zdecydowała się o przejęciu tej linii, aby nie została rozebrana. I był
zamysł, żeby jak najszybciej uruchomić przejazdy kolejowe z Hajnówki do Białowieży. Sami widzicie Państwo na przełomie tylu już lat, niestety do tych
cyklicznych przejazdów nie dochodzi, bo to są ogromne środki, które trzeba włożyć w modernizacje tej linii, a później oczywiście pozyskać tabor itd. Na pewno
powiatu nie stać na takie działanie, ale najważniejsze było przejęcie linii i potem poszukanie, ewentualnie inwestora, który przede wszystkim pierwsze swoje
środki by zainwestował, a później uruchomił. Pojawił się jeden z przewoźników drezyn i bardzo dobrze, chociaż trochę się działo na tej linii, bo nie zarastała,
dlatego też miesięczna dzierżawa 300 zł faktycznie nie jest duża. Natomiast w okresie zimowym ten dzierżawca prosił jeszcze o mniejsze opłaty, bo faktycznie
nie jeździ. Do wysokości dzierżawy można odnieść się, jak już ruszy ruch turystyczny. W momencie epidemii koronawirusa również w Polsce dzierżawca
skorzystał z możliwości ubiegania się o zwolnienie z dzierżawy na okres kwietnia i maja, bo w tym okresie nie było żadnych przejazdów. I to jest logiczne dla nas,
czy to jest malutka firma, która płaci 300 zł, czy płaci kilkadziesiąt tysięcy, była możliwość, dlatego też taką decyzję podjęliśmy. Tak jak sami Państwo widzicie,
środki nie są duże, ale jak byśmy zrobili trochę inaczej, to dopiero byłaby burza, że Starosta i Zarząd są przeciwni przedsiębiorcom, którzy prowadzą niedużą
działalność na naszych torach. Jeżeli chodzi o zadłużenie jednego z dzierżawców, jeżeli Pani Mecenas uzupełni moją wypowiedź później, ja tylko zasygnalizuję,
że od wielu lat były problemy z płaceniem dzierżawy za wynajęte mienie naszego powiatu. Ale cały czas monitorowaliśmy dzierżawę i opłaty, nie dopuszczając,
aby dana sprawa mogła się przedawnić. Dlatego też również tak, jak jest w informacji z posiedzenia Zarządu Powiatu jest informacja, że w przypadku
nieuregulowania tych należności, które mogły się przedawnić w tym roku, sprawa zostanie skierowana do sadu. Oczywiście, Szanowni Państwo, mamy problem,
bo zadłużenie wzrasta, natomiast jak tutaj słusznie stwierdził Pan radny Łabędzki, niestety od niezapłaconego podatku my musimy jeszcze odprowadzić Vat.
Prawdopodobnie skierujemy sprawę do sądu, ale jeżeli Państwo pozwolicie, to w tej sprawie potem wypowie się Pani Mecenas.

Szanowni Państwo, dla nas największym zamysłem, jeżeli chodzi o linie kolejową Hajnówka – Białowieża jest jej uruchomienie tak, żeby można było przewozić
transportem kolejowym turystów i mieszkańców z Hajnówki do Białowieży. Dlatego też wszystko robimy, aby pozyskać różnych przedsiębiorców, którzy w tym
zakresie mają coś do powiedzenia. Na jednym z poprzednich Zarządów mieliśmy przedstawiciela, który podobne linie ma w dzierżawie, jak również obsługuje
linie na terenie innych części Polski. Miałem możliwość odbycia przy okazji wizyty w powiecie częstochowskim po drodze w jednym z takich miejsc, w Pleszewie.
Będziemy wszystko robić, aby faktycznie uruchomić linię kolejową pasażerską z Hajnówki do Białowieży, biorąc pod uwagę, że również ci, którzy chcą się tym
zająć są bardzo zainteresowani, bo mają przewozy Intercity i tutaj nie ma co ukrywać, jest szansa na powiązanie połączenia z Warszawy do Białegostoku przez
Hajnówkę, ale musi być ta odnoga do Białowieży. Cały czas nad tym pracujemy, natomiast byłoby pewnie najgorszym rozwiązaniem, gdyby ta linia kilkanaście lat
temu została rozebrana.

Teraz odniosę się do wyjazdu uczniów z Zespołu Szkół Zawodowych na praktykę zawodową. Szanowny Panie radny Łabędzki, Pan tak w bardzo jednostronny
sposób przedstawił tę sprawę, dlatego, że wyjazd uczniów z Zespołu Szkół Zawodowych był planowany w okresie, kiedy jeszcze nie było epidemii w Polsce. Tak,
jak pamiętam, chyba 1 marca młodzież wyjechała, czy pod koniec lutego, już nie pamiętam. Natomiast na spotkaniu Związku Powiatów Polskich Województwa
Podlaskiego 6 marca padło pytanie, a byli i przedstawiciele Sanepidu wojewódzkiego, Pan Wojewoda i całe zarządzanie kryzysowe, co z wyjazdami 7, 8 marca i
nikt nie potrafił dać odpowiedzi. Natomiast sami Państwo wiecie, co się później stało, dosłownie za kilka dni ogłoszono epidemię i zamknięto granice, ale ta
młodzież już tam przebywała. Myśmy się skupili tylko na jak najszybszym powrocie i ten okres pobytu został skrócony i młodzież praktycznie przyjechała do nas
odbyć kwarantannę. Jeżeli chodzi o taką ocenę dyrektora, to oczywiście każdy dyrektor ma swoją wiedzę i mają oczywiście terminy odbywania praktyk. Ja w tej
chwili nawet nie wiem, jak te praktyki miały być odbywane, w jednym liceum, czy w drugim i w jakich terminach. Natomiast termin odbycia praktyki przez uczniów
z ZSZ był oczywiście dużo wcześniej ustalony i wyjazd był dokonany wtedy, gdy jeszcze nie było epidemii, jeżeli chodzi o koronawirusa. Ja tu chcę bardzo
serdecznie podziękować Pani dyrektor, która stanęła na wysokości zadania, bo na nią najwięcej obowiązków spłynęło przy organizacji, oczywiście pomoc moich
pracowników, służb mundurowych była nieodzowna. Chcę bardzo serdecznie podziękować dla naszego powiatowego, wtedy jeszcze powiatowego, sanepidu w
Hajnówce z Panią dyrektor Ireną Dymińską, dla naszego szpitala z Panem dyrektorem Grzegorzem Tomaszukiem na czele, bo podczas przyjazdu uczniów
czekały służby i policyjne, i medyczne, aby każdego ucznia przebadać i przekazać do kwarantanny. Faktycznie tak się stało, że na ponad 30 osobową grupę
osób z kwarantanny skorzystało 25 uczniów i jeden opiekun. To co Pan mówi o zachowaniu tych nauczycieli, którzy nie odbywali wspólnie kwarantanny z
uczniami, ja również jestem tego zdania i bardzo nagannie oceniam ich postawę. Ale bardzo cenię postawę tej Pani, która z grupą pozostała. W tej grupie było
większość osób dorosłych, dziewiętnastolatków, więc nie było problemów, jeżeli chodzi o odbywanie przy jednym opiekunie. Ale nie można powiedzieć, bo było
takie stwierdzenie dzisiaj, że młodzież została pozostawiona sama sobie. Otóż nie, tak, jak mówiłem i pracownicy szkoły z Panią dyrektor na czele i nasz
Sanepid i nasz szpital, pracownicy Starostwa i Policja i też wszystkie służby, które pomagały urządzić kwarantannę. Tak naprawdę było kilka pięknych,
wspaniałych telefonów od Państwa radnych tutaj siedzących, co pomóc, może podjechać samochodem, czy coś przewieźć, ale było też Panie Bogdanie masę
zapytań, na które musieliśmy odpowiadać. Można przedzwonić, można przyjechać, nam to też bardzo dużo czasu zajęło odpisywanie, ale chciałem, żeby to było
na bieżąco. Ja nie chciałbym tutaj oceniać dyrektorów odnośnie wyjazdu, bo żeby ten wyjazd był w okresie, kiedy już epidemia była w Polsce, zgoda, natomiast
tego jeszcze nie było ogłoszonego. I jak tylko przekazano, że mogą być zamknięte granice, jak najszybciej ta młodzież przyjechała do kraju i tutaj bardzo godnie
została przyjęta w najlepszych warunkach, jakie mogliśmy stworzyć. I na koniec mówimy o kosztach kwarantanny. Przez okres epidemii non stop byliśmy w
kontakcie z Panem Wojewodą poprzez wideokonferencje, temat naszej pierwszej zbiorowej kwarantanny w województwie podlaskim zawsze miał swoje miejsce i
na koniec była bardzo taka pochlebna, wysoka ocena i Pan Wojewoda poniósł wszystkie koszty związane z kwarantanną, którą odbywała młodzież w ZSZ.
Dziękuję.

Radny Krzysztof Petruk: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, ja chciałem tylko uzupełnić tutaj zarówno odpowiedź Pana Starosty, jak i troszeczkę rozwinąć
myśl, o której mówił radny Łabędzki, ponieważ ja nie przypominam sobie, żeby Pan Łabędzki był na tym spotkaniu 28 lutego w Urzędzie Wojewódzkim.
Faktycznie mówiono tam o zdrowym rozsądku, w połowie zebrania Minister Piątkowski opuścił to spotkanie. Ja pojechałem tam wtedy, żeby zadać pytanie w



kwestii organizacji wyjazdu. Kiedy zapytałem, czy taki wyjazd jest bezpieczny, Wojewódzki Inspektor Sanitarny powiedział, że nie dajmy się zwariować.
Oczywiście, była mowa o kierunkach typu Hiszpania, Włochy, moja grupa akurat jechała do Chorwacji, gdzie wystąpił jeden przypadek w Zagrzebiu. I tak
naprawdę byliśmy tam od 8 do 14 marca, wróciliśmy akurat przed zamknięciem granic i jeżeli ktoś mówi o zagrożeniu życia i zdrowia, to tak naprawdę w ogóle
takie zagrożenie nie występowało. Jeżeli chodzi o nasz wyjazd, to największa panika to była na lotnisku po powrocie. A to, że grupa trafiła na czas, kiedy trzeba
było objąć kwarantanną, to chyba już Pan Starosta tutaj wyjaśnił.

Radni więcej pytań i uwag nie zgłosili.

Informacja o pracy Zarządu Powiatu okresie międzysesyjnym została przez Radę przyjęta.

Do punktu 6-go:

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 6 – raport o stanie Powiatu Hajnowskiego za 2019r. Bardzo proszę Pana Starostę o
przedstawienie krótkiej informacji, bo cały raport Państwo otrzymaliście.

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie Przewodniczący, Panie i Panowie radni, Szanowni Państwo, którzy są na Sali, ale również przed odbiornikami
telewizyjnymi czy też internetowymi. Ustawa o samorządzie powiatowym nadała powiatom wiele zadań w zakresie infrastruktury społecznej, technicznej i
porządku publicznego. Rok 2019 upłynął pod znakiem realizacji ustawowych obowiązków, które w imieniu reprezentowanej wspólnoty samorządu powiatu
hajnowskiego Zarząd Powiatu Hajnowskiego starał się realizować. 2019r. jest czasem realizacji kolejnych projektów inwestycyjnych, dotacyjnych, społecznych,
ekologicznych zgodnych z założeniami i zobowiązaniami zapisanych w dokumentach strategicznych. Przygotowując niniejszy raport podjęliśmy próby
sprawozdania szerokiego spektrum obszarów działalności powiatu od wielkich inwestycyjnych projektów po administracyjną codzienność i zadania z nią
związane. Raport obejmuje podsumowanie działalności Zarządu Powiatu Hajnowskiego w roku poprzednim w szczególności realizację strategii, programów oraz
uchwał Rady Powiatu w 2019r. Budżet na rok 2019 został uchwalony 21 grudnia 2018r. W tym momencie zakładano dochody w wysokości 48.575.216 zł oraz
wydatki w kwocie 47.424.553 zł. Natomiast został zrealizowany, jeżeli chodzi o dochody wielkość o prawie 7 mln zł większa, jak również wydatki ponad 7 mln zł.
Dzisiaj w porządku obrad sesji Rady Powiatu jest podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego z wykonania budżetu powiatu, dlatego
Szanowni Państwo bardziej o sprawach finansowych powiatu zatrzymam się w tym punkcie obrad. Wysoka Rado, 2019 rok to 25 projektów, ich całkowita
wartość to blisko 95 mln zł. Kwota wydatkowana na realizacje wszystkich projektów w 2019r. przekraczała 28 mln zł. Z tego wynika, że są to projekty, które będą
realizowane tez i w tym roku, jak również w przyszłym. Projekty szeroko przedstawione w raporcie realizowane były przez samorząd powiatu hajnowskiego, jak i
tez jednostki podległe. Wśród nich są projekty scaleniowe. Powiat hajnowski jest liderem w województwie podlaskim, jeżeli chodzi o ilość realizowanych
projektów. Realizacja tych trudnych przedsięwzięć wymagających żmudnej pracy i administracyjnej i znajomości skomplikowanej tematyki, jaką niewątpliwie są
scalenia, przebiega pomyślnie, na tyle, że w 2019r. powiat został wyróżniony w ogólnopolskim konkursie jakości prac scaleniowych za realizację projektu
scalenia na obiekcie Kotłówka i inne. Tak się akurat stało, że nasz członek zarządu Pan Roman Ostapczuk był przewodniczącym komitetu scaleniowego na tym
obiekcie Kotłówka. Miałem przyjemność odebrać nagrodę wspólnie z przedstawicielem Zarządu Województwa Podlaskiego Panią Wiesławą Burnos, jak również
Panią Małgorzatą Borowską dyrektor Wojewódzkiego Biura Geodezji w Białymstoku z rąk Wiceministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi Pana Rafała Romanowskiego.
W raporcie dość szczegółowo są przedstawione wszystkie obiekty scaleniowe, ja dosłownie w kilku słowach odniosę się, gdzie prowadzimy i jakie kwoty
wydatkowaliśmy w tym roku i na jaką kwotę opiewa całość przedsięwzięcia. Eliaszuki, gmina Narewka kwota 19.235.000 zł, w 2019r. wydatkowaliśmy 2.208.000
zł. Tarnpol, gmina Narewka 7.869.000 zł całość projektu, w 2019r. wydatkowaliśmy 164.000 zł, Kotłówka i inne obiekty – całość kwoty 6.600.000 zł,
wydatkowaliśmy 165.000 zł i rozpoczęliśmy realizacje scalenia na obiekcie Dubicze Cerkiewne na kwotę 17.962.000 zł, a w tym roku wydatkowaliśmy 318.000
zł. W 2019r. otrzymaliśmy również nagrodę za organizację Pucharu Polski Nordic Walking. Puchar Polski jest jednym z trzech najlepszych produktów
województwa podlaskiego w 2019r. Otrzymaliśmy certyfikat przyznany przez Podlaską Regionalną Organizację Turystyczną, a wręczoną przez Marszałka
Województwa Podlaskiego Pana Artura Kosickiego. Puchar Polski Nordic Walking to nie tylko promocja regionu jego kulturowego i turystycznego zaplecza, ale
również realne wsparcie lokalnej branży turystycznej. Przyjeżdżający do nas zawodnicy korzystają z usług naszych przedsiębiorców, najczęściej zostają na kilka
dni w Hajnówce i powiecie hajnowskim, a przyjeżdżają z całego kraju i z zagranicy. Jednak ze względu na sytuację epidemiologiczną nie możemy dzisiaj jeszcze
stanowczo stwierdzić, że finał Pucharu we wrześniu tego roku się odbędzie. Chociaż taką informację przekazywałem na Zarządzie, że my nie jesteśmy na ten
moment za bardzo zainteresowani, bo przyjeżdża około 1000 osób, natomiast w Polsce już powoli ten Puchar zaczyna już swoje zawody, dlatego tez decyzja
będzie zależna od dalszej sytuacji epidemiologicznej w całym kraju. 2019 rok to czas inwestycji drogowych. W ramach Funduszu Dróg Samorządowych
dokonano przebudowy drogi powiatowej w Czyżach oraz odcinka drogi powiatowej w miejscowości Kutowa. Inwestycja w Kutowej ze względu na zorganizowany
objazd w kierunku Białegostoku ma duże znaczenie, remont poprawi komfort jazdy oraz bezpieczeństwo ruchu drogowego, bo dziury na drodze i rozbite pobocza
to już przeszłość. Dużym inwestycyjnym wyzwaniem jest budowa ulicy Pałacowej, zainicjowana przez Zarząd tej kadencji. Reasumując, dzięki współpracy i
zaangażowaniu Funduszu Dróg Samorządowych w 2019r. udało się pozyskać ponad 800 tys. zł i wydatkować na wyżej wymienione inwestycje. Natomiast
środki, które otrzymaliśmy na przebudowę Białowieży w wysokości ponad 3 mln zł będą wydatkowane w tym rok. Pomimo, uważam, dużego sukcesu, przed
nami samorządowcami z regionu powiatu hajnowskiego jest jeszcze dużo pracy. Nie chcemy obsiadać na laurach, stąd podczas spotkania z Panem Wojewodą
Bogdanem Paszkowskim, Marszałkiem Województwa Podlaskiego Arturem Kosickim, w ramach Konwentu Powiatów Województwa Podlaskiego w 2019r.
poruszyliśmy kwestię wskaźników dofinasowania w ramach Funduszu Dróg Samorządowych. Mając na uwadze szczególne położenie naszego regionu, bo
tereny powiatu hajnowskiego nie są przecież uprzemysłowione, ponad połowa obszaru to tereny leśne, cenne przyrodniczo, w imieniu samorządów zabiegałem o
pochylenie się nad kwestią rozważenia zmiany wskaźników, tak, żeby w przyszłości samorządy z powiatu hajnowskiego mogły skutecznie aplikować o kolejne
fundusze z większą procentową dotacją. Również mocno podkreślaliśmy konieczność zaakcentowania budowy dróg gminnych i powiatowych w przyszłej strategii
województwa podlaskiego, co spotkało się z przychylnością Pana Marszałka. Współpraca jest gwarantem każdego sukcesu. Na tę chwilę bardzo cieszymy się
osiągnięciami, których realizacja przyczyni się do poprawy jakości funkcjonowania mieszkańców regionu. Naszą dumą pozostanie hajnowski szpital. Aktywność
szpitala w zakresie pozyskiwania funduszy na inwestycje spowodowała, że do powiatu hajnowskiego trafiło ponad 14 mln zł funduszy zewnętrznych, zaś łączna
wartość inwestycji realizowanych lub zakończonych w 2019r. to ponad 21 mln zł. Hajnowski szpital należy do zaszczytnego grona najlepszych szpitali w Polsce.
W rankingu Bezpieczny Szpital zajmuje 25 miejsce w Polsce i drugie w województwie. Ale na samorządową rzeczywistość składają się nie tylko pasma
sukcesów, mamy również pewne niedociągnięcia, które nie zawsze są spowodowane, że nie potrafimy pieniędzy, czy w ramach projektu ściągnąć do powiatu,
czy też poprzez niemożność prowadzenia działalności gospodarczej jesteśmy odizolowani od tego, żeby chociaż poprzez nasze jednostki, jak Zarząd Dróg
Powiatowych, który mógłby prowadzić działalność gospodarczą. Tego nie ma jeszcze ukonstytuowane prawnie i o to też zwracaliśmy się na wielu spotkaniach i u
Pana Wojewody i u Pana Marszałka, aby te zapisy po prostu zmienić. Brak operatywnych ekonomicznie rozwiązań może oczywiście w przyszłości skutkować
tym, że w strukturze wydatków budżetowych będzie konieczność podjęcia i opracowania nowych rozwiązań w zakresie koncentracji nakładów finansowych w
poszczególnych rozdziałach i paragrafach, uwzględniając realne, finansowe możliwości powiatu. Ale biorąc pod uwagę dzisiejszą informacje, którą uzyskaliśmy z
Ministerstwa Rozwoju znowu napawa to dużym optymizmem, że na nakłady własne do tych przedsięwzięć, które chcemy zrealizować na terenie powiatu
hajnowskiego będziemy mieli środki. Niemniej, pragnę podkreślić, że w 2019 roku realizacja dochodów i wydatków przebiegała zgodnie z uchwalonym
budżetem, a Zarząd Powiatu na bieżąco monitorował ewentualne zagrożenia i dokonywał stosownych korekt zgodnie z obowiązującym prawem finansowym.
Zadaniem każdego samorządu jest realizacja potrzeb jego mieszkańców – fakt, że suma wartości projektów – zwłaszcza tych wieloletnich, na które składają się
m.in. cztery scalenia, przebudowa ul. Pałacowej, projekty modernizujące hajnowski szpital, docelowo dwukrotnie przewyższa wartość budżetu powiatu, stanowi
potwierdzenie, że założenia, jakie przyjęliśmy przy projektowaniu budżetu w 2019 r., są słuszne. Koncentracja tak dużych środków inwestycyjnych sprzyja
rozwojowi regionu, buduje jego potencjał gospodarczy, społeczny i promocyjny na lata. Projekty, które zainicjowaliśmy dziś i których ponosimy koszty, będą
służyć społeczności lokalnej w przyszłości.

Chcemy realizować działania służące nie tyleż na promocyjne potrzeby chwili, co o długofalowemu oddziaływaniu na gospodarkę regionu. Stąd więc inicjatywy
promujące OZE, projekty budujące kapitał społeczny – zarówno edukacyjne, realizowane przez powiatowe szkoły, jak też z zakresu pomocy społecznej i
przeciwdziałaniu bezrobocia, realizowane przez Powiat Hajnowski oraz jednostki podległe – Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie i Powiatowy Urząd Pracy, czy
decyzja o uruchomieniu kolejnego programu stypendialnego wspierającego studentów pielęgniarstwa. Stąd również wysiłek finansowy w zakresie przebudowy



decyzja o uruchomieniu kolejnego programu stypendialnego wspierającego studentów pielęgniarstwa. Stąd również wysiłek finansowy w zakresie przebudowy
dróg, intensywne zabiegi o kolejne działania inwestycyjne i modernizacyjne – także w 2020 r. Pamiętać należy, że każdy projekt, każda inwestycja, każda
wydana decyzja to nie tylko liczby i finansowa statystyka – każde, nawet najmniejsze działanie, ma przede wszystkim służyć dobru społeczności lokalnej. Z tego
miejsca chciałbym serdecznie podziękować Radzie Powiatu, Członkom Zarządu, wszystkim pracownikom Starostwa Powiatowego, powiatowych jednostek
organizacyjnych ze swoimi dyrektorami na czele za wspólny wysiłek na rzecz rozwoju Powiatu Hajnowskiego. Zarząd Powiatu przedstawia Radzie Powiatu
Raport o stanie powiatu do dnia 31 maja. W związku z epidemią, która była ogłoszona w naszym kraju ten termin został wydłużony, ale my z tego nie
skorzystaliśmy, bo tak naprawdę Starostwo od samego początku pracowało non stop, trochę w utrudnionych warunkach, ale pracownicy byli non stop gotowi do
pracy i obsługiwali naszych mieszkańców. Głęboko wierząc, że wytyczone kierunki rozwoju powiatu, a w ramach tego zainicjowane oraz zrealizowane
przedsięwzięcia, znajdą aprobatę lokalnej społeczności. Chcę jeszcze raz bardzo serdecznie podziękować moim koleżankom i kolegom z Zarządu za ogromny
wysiłek. Tak, jak dzisiaj przedstawiałem to, to spotkaliśmy się ponad 60 razy, tak, dobrze mówię? Wszystkim dyrektorom placówek, pracownikom Starostwa i
oczywiście pracownikom podległych placówek, którymi zarządzają dyrektorzy. Również słowa uznania kieruję w szczególności nie dotyczy to tak bardzo 2019r.,
ale w związku z epidemią wszystkim służbom i cywilnym, i mundurowym, które wspierały i nas i mieszkańców w bardzo trudnej sytuacji.

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado wnioskuje o przyjęcie raportu o stanie Powiatu Hajnowskiego za rok 2019.

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Szanowni Państwo, zgodnie z art. 30a ustawy o samorządzie powiatowym nad przedstawionym raportem o stanie
powiatu przeprowadza się debatę. W debacie nad raportem o stanie powiatu radni zabierają głos bez ograniczeń czasowych. W debacie nad raportem powiatu
mogą wziąć udział także mieszkańcy naszego powiatu, ale do wczoraj do Rady Powiatu nie wpłynęło żadne zgłoszenie od mieszkańca powiatu, który chciałby
zabrać głos w debacie. W związku z tym otwieram debatę nad raportem o stanie powiatu za 2019r. Kto z Pań i Panów radnych chciałby zabrać głos?

Radny Bogusław Szczepan Łabędzki: Panowie Przewodniczący, Panie Starosto, Wysoka Rado, chciałbym wrócić, bo mamy już jakieś doświadczenie w
przyjmowaniu niniejszego dokumentu, możemy także jako radni na podstawie danych z trzech lat odnieść się niejako do różnych ocen. A dodatkowo jeszcze w
roku ubiegłym zostałem wywołany do tablicy przez anonimowego autora pisma, które wpłynęło do Starosty i zostało mi przekazane, inaczej bym się z nim nie
zapoznał, ale Starostwo mi go przekazało, więc potraktowałem go, czytając nawet treść. A rzecz dotyczy Panie Starosto kształcenia zawodowego w naszym
mieście w informacji zawartej w dokumencie, nad którym teraz procedujemy. W ubiegłym roku, kiedy podejmowaliśmy temat kształcenia dosyć ochoczo część
środowiska, inaczej, dyrekcja Zespołu Szkół Zawodowych dosyć wyraźnie określiła problem zdawalności egzaminów opierając się na tym, że taką mają
młodzież. Taka młodzież przychodzi i taką młodzieżą dysponują i takie są wyniki. Ale ja sobie nie odpuściłem i zadałem sobie trochę trudu, prześledziłem wyniki
egzaminów zawodowych w Zespole Szkół Zawodowych z ostatnich lat, co polecam także i Panu Staroście i Pani naczelnik, dyrekcji szkoły. Jeżeli mamy do
czynienia z sytuacją taką Panie Starosto, że ta sama klasa, osobom, które nie są zorientowane, powiem, że w tej chwili egzaminy zawodowe odbywają się w
kilku kwalifikacjach i każdy z tych elementów jest rozłożony na kolejne lata nauki. Jeżeli mamy do czynienia z sytuacją, że ta sama klasa w jednym roku np. w
drugiej klasie zdaje egzamin z kwalifikacji zawodowych na poziomie 90%, w kolejnym roku zdaje na poziomie osiemdziesięciu kilku procent, a później kolejna
kwalifikacja ma zdawalność 30% i ta najniższa kwalifikacja powtarza się z roku na rok i tak się składa, że polega ona na zdawaniu egzaminu z zakresu jednego
przedmiotu, którego uczniowie się uczą, to znaczy, że to nie ci uczniowie są niezdolni Panie Starosto, bo jeżeli mają doskonałą zdawalność z innych kwalifikacji
w obrębie tego samego zawodu, a powtarza się niski wynik z jednej kwalifikacji, to znaczy, że to coś tutaj nie domaga. To nie są jakieś ich braki intelektualne, jak
tu próbowano zasugerować, nie ma czegoś takiego. Dlatego, że dzisiaj mówimy sobie o tej sytuacji także oświatowej, to chciałbym zwrócić uwagę na to, tak,
żeby ktoś wreszcie zajął się tym na poważnie. I druga moja refleksja, mam nadzieję, że zostanie wzięta pod uwagę. Pytanie moje Panie Starosto dotyczy
wspomnianego przez Pana Powiatowego Funduszu im. Simony Kossak i stypendiów przyznawanych w ramach tego funduszu. Czy jest prawdą, że w ostatnim
czasie, to nie dotyczy roku 2019, tylko prawdopodobnie 2020, ale czy jest prawdą, że uległ zmianie regulamin przyznawania stypendiów w ramach tego
funduszu, jeżeli tak, to chciałbym dowiedzieć się na czym polegają te zmiany, a jeżeli nie, to zaprzeczenie w zupełności mi wystarczy. Dziękuję bardzo.

Radny Krzysztof Petruk: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Wysoka Rado, moje uwagi co do tego raportu nie są jakieś takie strasznie wzniosłe, ale
chciałbym, żebyśmy jednak starali się pisząc raport, żeby zdania, które są zawarte w tym raporcie, żeby oddawały rzeczywistość. Chciałbym Państwu zacytować
jedno zdanie ze str. 25 „większość nauczycieli posiada kwalifikacje do prowadzenia nauczania swoich kierunkowych przedmiotów. Jeżeli ktoś nie zna się na
oświacie, to to zdanie przyjmie bardzo oczywiście, większość posiada. Według mojej wiedzy wszyscy powinni posiadać wykształcenie do prowadzenia swoich
przedmiotów, inaczej nie powinni być zatrudnieni w tych placówkach, bo jest to niezgodne z prawem oświatowym. To jest jedna taka mała uwaga. A druga to
dotyczy sytuacji, która miała miejsce też w oświacie, dotyczy audytu i mamy też bardzo ładne zdanie. Pamiętacie sprawę audytu, było wtedy wiele dyskusji,
sporów, było zbieranie podpisów, bo Pan Starosta chciał zlikwidować tą szkołę, nie wiem, czy chciał, czy nie chciał, mówi, że nie chciał. Ale w każdym bądź razie
faktycznie konkluzje zawarte w dokumencie wskazują na konieczność wypracowania kompromisu na forum Rady. Ten raport dotyczy roku 2019. Obawiam się,
że sytuacja w oświacie powtórzy się w kolejnych latach i na Komisji prosiłem Panią naczelnik, żeby przybliżyła przynajmniej ogólnie, czy w tym roku szkolnym
sytuacja w oświacie zmieniła się jakoś diametralnie. Mam nadzieje, bo widzę, że Pani naczelnik jest, że może dzisiaj w kilku słowach na koniec naszego
spotkania w tej sprawie się wypowie. Dziękuję bardzo.

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie Przewodniczący, dosłownie dwa zdania. Pierwsze to jest takie, że nigdy nie było zamiaru likwidacji w ogóle
jakiejkolwiek placówki szkolnej. Natomiast było też zadane drugie pytanie przez Pana Krzysztofa odnośnie….

Sekretarz Powiatu Danuta Rola: Funduszu Simony Kossak.

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: To ja już odpowiedziałem Panu Łabędzkiego, że nie ma zmiany, jeżeli chodzi o sam fundusz stypendialny im. prof.
Simony Kossak.

 Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Jeżeli chodzi o stan oświaty, to kiedy indziej, bo dzisiaj debatujemy nad raportem o stanie powiatu za rok 2019.,
chyba, że Pani naczelnik bardzo by chciała coś przeczytać. Nie bardzo. Dobrze. 

Radni więcej pytań i uwag w debacie nie zgłosili.

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko zamknął debatę nad raportem o stanie powiatu za 2019r.

Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił Radzie projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie udzielenia wotum zaufania Zarządowi Powiatu Hajnowskiego.
Przewodniczący Rady przypomniał, że uchwała w sprawie udzielenia wotum zaufania Rada podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu
rady. Niepodjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi wotum zaufania jest równoznaczne z podjęciem uchwały o nieudzielenie Zarządowi Powiatu wotum
zaufania.

Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu uchwała została przyjęta.

Rodzaj głosowania: Większość bezwzględna ustawowego składu

Jawność: jawne

Wynik głosowania: przyjęto

Tabela Rozkład głosów

Za (14) Przeciw (0) Wtrzymał się (2) Brak udziału (0)

Filimoniuk Piotr

Gerasimiuk Jarosław
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Gryc Alla

Gutowski Mateusz Damian

Korcz Jan

Kośko Krystyna

Łukianiuk Mirosław

Moroz Tamara

Ostapczuk Roman

Petruk Krzysztof

Rybak Piotr

Rygorowicz Olga

Saczko Eugeniusz

Skiepko Andrzej
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Uchwała Nr XII/115/20

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO

z dnia 25 czerwca 2020 r.

w sprawie udzielenia wotum zaufania Zarządowi Powiatu Hajnowskiego.

(strona ........)

            Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Gratuluję za otrzymanie wotum zaufania i dziękuję za realizację budżetu, nie tylko budżetu, ale całości pracy
Powiatu Hajnowskiego w roku 2019.

Przewodniczący Rady ogłosił 10 min. przerwy [14:13 – 14:23]

Do punktu 7-go:

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Wznawiam obrady Rady Powiatu po przerwie. Przechodzimy do punktu 7 porządku obrad, sprawozdanie
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu powiatu za 2019r.

Przewodniczący Rady zwrócił się do Starosty Hajnowskiego Andrzeja Skiepko o przedstawienie sprawozdania z realizacji budżetu za 2019r.

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni zebrani. W imieniu prowadzonego przeze mnie Zarządu Powiatu
przedkładam Wysokiej Radzie do zatwierdzenia sprawozdanie finansowe z wykonania budżetu powiatu za rok 2019. Budżet na rok 2019 Rada Powiatu
Hajnowskiego uchwaliła w dniu 21 grudnia 2018r. Budżet ten zakładał na początku dochody w wysokości 48.575.216,64 zł oraz wydatki w kwocie 47.424.553,24
zł. Rzeczywiste wykonanie dochodów wyniosło 55.365.796,93 zł, co stanowi 96% zaplanowanych dochodów na rok 2019, natomiast po stronie wydatków
53.695.647,12 zł co stanowi 91% planu. Tym samym rok 2019 zakończył się nadwyżką budżetową w wysokości 1.670.149,81 zł. Jak Państwo pamiętacie
planowaliśmy deficyt mniej więcej w tej kwocie. Chciałbym jednak zwrócić Państwu fakt skąd ta nadwyżka się wzięła. Otóż w 2019r. otrzymaliśmy już środki
finansowe z budżetu wojewody na modernizacje ulicy Pałacowej w Białowieży, a tak naprawdę wydatkowane będą w 2020r. Także troszkę ta nadwyżka jest
wirtualna. Podstawowymi źródłami naszych dochodów pozostaje nadal subwencja ogólna z budżetu państwa, stanowi ona 30% wszystkich dochodów i wynosiła
16.596.253 zł, w tym głównie subwencja oświatowa, stanowiąca 18% dochodów, to jest 9.907.734 zł. Dochody własne, które wyniosły 26.101.437,14 zł, w tym
udział w podatkach z budżetu państwa 9.160.066,78 zł i dochody na realizację projektów w wysokości 7.907.887,05 zł. Dotacje celowe z budżetu państwa na
zadania własne, zadania zlecone ustawami i realizowane na podstawie porozumień z organami administracji rządowej. Te dotacje wyniosły 12.668.106,79 zł.
Zmiany w planach finansowych wynikających z dotacji były zgodne z decyzjami Wojewody Podlaskiego, a otrzymane środki niezwłocznie kierowane były do
jednostek w celu realizacji zadań. Szanowni zebrani, największe wydatki poniesiono na oświatę i wychowanie oraz na edukacyjną opiekę wychowawczą,
wyniosły one 15.185.450,51 zł, w tym na wydatki osobowe przeznaczono 11.869.000,05 zł. Wydatki te odpowiednio stanowiły 29 i 23% budżetu 2019r.
Działalności powiatu w sferze oświaty przyświecała idea maksymalnego zaspokojenia potrzeb w dziedzinie edukacji ponadgimnazjalnej i specjalnej w ramach
dotychczasowej struktury organizacyjnej i istniejącej bazy majątkowej. Również w tym roku konieczne było zaangażowanie środków własnych z budżetu ponad
subwencję oświatową na kwotę około 4.400.000,00 zł. Drugą kolejną grupą wydatków pochłaniającą najwięcej środków budżetowych to były wydatki na pomoc
społeczną wraz z pozostałymi zadaniami z zakresu polityki społecznej i rodzinnej. Wydatki w tych obszarach wyniosły ponad 10.342.234,78 zł., co stanowi 20%
wszystkich wydatków. Kolejna grupa wydatków to transport i łączność. Na drogi wydatkowano 4.760.130,50 zł, co stanowi około 9% ogółu wydatków. Na
poziomie zbliżonym do roku 2018 ponosiliśmy wydatki na administrację publiczną zapewniając mieszkańcom powiatu hajnowskiego właściwą obsługę
administracyjną. Podobnie, jak w roku 2018 kształtowały się wydatki bieżące na promocję powiatu, na zadania z zakresu geodezji i kartografii, na gospodarkę
nieruchomościami, na leśnictwo oraz na zadania z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej.

Wysoka Rado, Szanowni Państwo, w roku 2019 zapewniliśmy niezakłóconą obsługę długoterminowego zadłużenia. W trakcie roku zmniejszono zadłużenie o
325.000,00 zł. Na koniec roku zadłużenie wyniosło 13.295.867 zł. W trakcie roku uregulowano należne od kredytu i obligacji odsetki na kwotę ponad 350.000 zł.
Na przestrzeni całego roku była zachowana relacja wynikająca z art. 243 ustawy o finansach publicznych.

Panie i Panowie radni, chociaż realizacja zadań w ramach budżetu roku 2019 odbywała się w granicach przepisów prawa i zgodnie z uchwałami Rady Powiatu,
to jednak nie opuszcza nas świadomość niespełnienia wielu oczekiwań naszych mieszkańców. Na wykonanie ubiegłorocznego budżetu, które starałem się
Państwu w skrócie przedstawić miała wpływ praca wielu osób. Za pracę i wysiłki włożone w realizację budżetu chciałbym podziękować moim współpracownikom,
Wicestaroście Pani Joannie Kojło, członkom Zarządu Pani Oldze Rygorowicz, Panu Romanowi Ostapczuk i Panu Jarosławowi Gerasimiuk. Dziękuję
Przewodniczącemu Rady Powiatu Panu Eugeniuszowi Saczko oraz wszystkim Państwu radnym obecnej kadencji, którzy tworzyliście ten budżet. Mam
świadomość, że wiele waszych uwag i propozycji często w pełni zasadnych nie znalazło odzwierciedlenia w rzeczywistości. Myślę też, że wszyscy odczuwamy
satysfakcję czytając opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku do sprawozdania z realizacji budżetu w roku 2019.

Szanowni Państwo, proszę Wysoką Radę o udzielenie absolutorium dla Zarządu Powiatu Hajnowskiego z wykonania budżetu za 2019r.  

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Proszę Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pana Krzysztofa Petruka o przedstawienie opinii i wniosku.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Petruk przedstawił opinie i wniosek Komisji Rewizyjnej (zał. Nr 4)

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Mamy Szanowni Państwo dwie pozytywne opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku (zał. Nr 5, zał. Nr



6).

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem z realizacji budżetu za 2019r.

Radni pytań i uwag nie zgłosili w dyskusji.

             

Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu
powiatu za 2019r. pod głosowanie.

Tabela Rozkład głosów

Za (14) Przeciw (1) Wtrzymał się (1) Brak udziału (0)

Filimoniuk Piotr

Gerasimiuk Jarosław

Gryc Alla

Gutowski Mateusz Damian

Korcz Jan

Kośko Krystyna

Łukianiuk Mirosław

Moroz Tamara

Ostapczuk Roman

Petruk Krzysztof

Rybak Piotr

Rygorowicz Olga

Saczko Eugeniusz

Skiepko Andrzej

 

Łabędzki Bogusław

 

Michalak Lech Jan

 
 

 

Uchwała Nr XII/116/20

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO

z dnia 25 czerwca 2020r.

 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu powiatu za 2019r.

 

( strona .........)

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do następnej uchwały w sprawie udzielenia absolutorium zarządowi.

Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium pod głosowanie.

Tabela Rozkład głosów

Za (14) Przeciw (2) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0)

Filimoniuk Piotr

Gerasimiuk Jarosław

Gryc Alla

Gutowski Mateusz Damian

Korcz Jan

Kośko Krystyna

Łukianiuk Mirosław

Moroz Tamara

Ostapczuk Roman

Petruk Krzysztof

Rybak Piotr

Rygorowicz Olga

Saczko Eugeniusz

Skiepko Andrzej

 

Łabędzki Bogusław

Michalak Lech Jan

 

  

 

Uchwała Nr XII/117/20



RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO

z dnia 25 czerwca 2020r.

 

w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Hajnowskiego.

( strona .........)

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Panie Starosto, w imieniu wszystkich radnych i oczywiście też Szanowni Państwo z Zarządu składam gratulacje
uzyskania absolutorium Zarządowi i Panu Staroście, dziękuję za realizację budżetu, za wykonane zadanie w 2019, życzę, aby w przyszłym roku tych środków
finansowych na inwestycje, na cele społeczne i na wszystkie zadania związane z funkcjonowaniem naszego powiatu. Mam nadzieję, jestem tego pewien, że
Starosta wraz z Zarządem poczyni wszelkie możliwe kroki, żeby tych pieniędzy było jak najwięcej. Jeszcze raz gratuluję i dziękuję.  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, w imieniu Zarządu Powiatu Hajnowskiego jako Starosta i
przewodniczący Zarządu Powiatu Hajnowskiego chcę bardzo serdecznie podziękować wszystkim radnym za ogromne zaufanie jakim obdarzyliście przy
zatwierdzeniu dzisiaj sprawozdania finansowego i wotum zaufania i absolutorium. Chcę Państwu tylko przekazać, że Zarząd naprawdę ciężko pracował przez
2019r., oczywiście nie tylko, ale dzisiaj rozmawiamy o 2019r. Wytężona praca, nie zawsze się zgadzamy na Zarządach, bo jak najwięcej chcemy zrobić,
natomiast również wyzwania, szczególnie w moim kierunku, aby jak najwięcej środków zewnętrznych zdobywać. Za dotychczasową pracę bardzo serdecznie
wam dziękuję, a dzisiejsze głosowanie pokazało, że ten wynik głosowania pokazał, że praca, którą wykonaliśmy została doceniona. Dziękuję wam serdecznie,
natomiast jeszcze raz wszystkim radnym, moim współpracownikom, wszystkim kierownikom jednostek, którzy pracowali na ten wynik serdecznie dziękuję. To
jest również ten wynik, który uzyskaliśmy przy dzisiejszym absolutorium, to jest również wasz. Dziękuję serdecznie.

Do punktu 8-go:

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 8 porządku obrad – informacja o wykonaniu w 2019r. planu finansowego SP ZOZ w
Hajnówce. Informacja została wszystkim Państwu dostarczona, jest umieszczona na portalu radnego oraz portalu mieszkańca. Proponuję, abyśmy kolejne
punkty realizowali na zasadzie takiej, po prostu pytań, jeżeli są jakieś pytania, to mam nadzieję, że Pan dyrektor na te pytania odpowie, natomiast jeżeli nie
będzie pytań, to proponowałbym przechodzić do głosowania uchwały, chyba, że Pan dyrektor w kilku słowach dosłownie na początek chciałby zabrać głos.

Dyrektor SP ZOZ Grzegorz Tomaszuk: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, ja chciałem zabrać głos dlatego, że
jesteśmy jeszcze w okresie epidemii i chciałbym też powiedzieć kilka słów na temat jak funkcjonuje szpital. Może to nie będzie kilka słów, a więcej niż kilka, to
proszę mi wybaczyć. Jeżeli chodzi o nasze finanse, to tak, jak Pan Przewodniczący powiedział, te materiały zostały dostarczone radnym. Wiem, że obradowała
na ten temat Komisja Spraw Społecznych, tam była informacja o naszych przychodach i porównanie 2019,2018, widać te wzrosty, na te wzrosty wpłynęły nasze
inwestycje, o których Pan Starosta mówił. Jeżeli chodzi o inwestycje, to na dzień dzisiejszy trwa rozliczenie bloku operacyjnego, było otwarcie oficjalne tej
inwestycji i można było zobaczyć. Lekarze, którzy przyjeżdżają operować u nas z Białegostoku bardzo cenią standard tego naszego bloku operacyjnego i jego
nowoczesne wyposażenie. Jeżeli chodzi o oddział psychiatryczny, to jesteśmy na etapie odbioru, również powstanie bardzo nowoczesny oddział psychiatryczny.
Trochę w związku z pandemią nam ta inwestycja się wydłuża. Wspomnę o takim projekcie Godna jesień życia, gdzie doposażamy nasz Zakład Opiekuńczo –
Leczniczy, ale chcę powiedzieć, że w ramach tego projektu jest wypożyczalnia sprzętu rehabilitacyjnego. Pacjenci, którzy są wypisywani ze szpitala mogą
korzystać, wypożyczyć za niedużą kaucją bardzo nowoczesny sprzęt rehabilitacyjny, no. Łózka. Pacjenci niepełnosprawni wypisywani do domu potrzebowali
takiego sprzętu i teraz mamy taki sprzęt w ramach tego projektu. W okresie epidemii Urząd Marszałkowski ogłosił taki program, który miał na celu zwalczanie
Covid, my z tego projektu otrzymaliśmy 2,5 mln zł. Jesteśmy już po przetargach, min. kupiliśmy 10 respiratorów, a tak na marginesie powiem, że do tej pory było
u nas 9 respiratorów. O respiratorach dużo się mówiło, bo nie wiedzieliśmy co nas czeka, czy wystarczy w kraju w szpitalach respiratorów. Będzie już u nas 19
respiratorów. Na pewno Pani inspektor z Sanepidu będzie mówiła o testach. Ja powiem tylko kilka słów, ile testów wykonaliśmy w naszym szpitalu. Pacjenci z
podejrzeniem trafiają na nasz oddział zakaźny, to wykonaliśmy w sumie 215 testów, w 2012 przypadkach otrzymano wynik negatywny, w 3 testach otrzymano
wynik pozytywny. Jeżeli chodzi o dwóch pacjentów, to oni po kilku dniach zostali wypisani do kwarantanny, dlatego, że byli w dobrym stanie zdrowia. Jeden
pacjent został, to jest pacjent z gminy Narewka, w bardzo podeszłym wieku, został przekazany do szpitala jednoimiennego w Łomży. Od 1 czerwca ten szpital
jednoimienny został zlikwidowany i ten pacjent znowu do nas trafił i nasi lekarze z oddziału zakaźnego tego pacjenta wyleczyli i w dobrym stanie zdrowia z
ujemnym wynikiem został wypisany do domu. Jeżeli chodzi o pracowników, to 320 pracowników przebadano, 3 pracowników miało wynik dodatni. To początek
epidemii, gdzie personel się przemieszczał, pracował w różnych szpitalach i tak się trafiło, że jak trafił z ogniska do naszego szpitala, to były wyniki dodatnie. Na
dzień dzisiejszy mamy 5 pacjentów na oddziale obserwacyjno – zakaźnym, dwóch pacjentów jest z podejrzeniem Covid, czekamy na wyniki, ale jak do tej pory te
wyniki były negatywne. Jeżeli jestem przy głosie, to chciałbym bardzo serdecznie, o czym wspominał i Pan Starosta, podziękować wszystkim naszym
darczyńcom, bo naprawdę to była taka akcja spontaniczna. Jesteśmy w niezłej sytuacji finansowej. Były telefony do mnie osobiście, gdzie można wpłacić
pieniądze. Otworzyliśmy specjalne konto i na to konto wpłynęło 206 tys. zł. To znacząca kwota, były wpłacane bardzo znaczące kwoty, były też i niższe, ale za
każdą złotówkę bardzo serdecznie dziękuję w imieniu załogi i naszych pacjentów. Były też nagrody rzeczowe, były różne nagrody rzeczowe, spontanicznie
społeczeństwo szyło maseczki, one są bardzo przydatne, także bardzo dziękuję. W sumie tej rzeczowej i finansowej pomocy otrzymaliśmy 406 tys. zł w ramach
tych darowizn. Jeżeli chodzi o funkcjonowanie teraz szpitala, to mamy wykonanie kontraktu w 66%, mamy duże zaległości, dlatego, że w kwietniu i maju był
przestój, praktycznie szpital nie funkcjonował, tylko funkcjonowały oddziały, które udzielały świadczeń ratujących życie. Teraz, jak trochę jesteśmy
przyzwyczajeni do tego wirusa i trzeba leczyć pacjentów na inne choroby i pacjenci mocno oczekują, w związku z tym uruchamiamy coraz więcej poradni i
oddziałów i coraz więcej pacjentów mamy, ale niestety musimy robić pewne ograniczenia i dlatego są pewne spięcia między personelem i pacjentami, bo
wszyscy telefonują, a my nie zawsze możemy odebrać telefony i za to serdecznie przepraszam. Nie wszyscy mogą wejść do szpitala, bo dla każdego pacjenta
musimy zmierzyć temperaturę, pacjent musi wypełnić oświadczenie, odpowiedni personel sprawdza, czy ten pacjent przychodzi na umówioną wizytę, żeby po
prostu za dużo pacjentów nie było w szpitalu. W związku z tym, że my jesteśmy takim powiatem, że jakby wszystkie poradnie specjalistyczne są w jednym
budynku, bo w innych powiatach są niepubliczne poradnie specjalistyczne. U nas około 30 tych poradni specjalistycznych jest w jednym budynku, w związku z
tym jest duże zgrupowanie tych pacjentów i rodzi pewne niebezpieczeństwo, że ten wirus może być przeniesiony. Słyszymy, że gdzieś ognisko w kraju zostało
przeniesione i może tez zdarzyć się taka sytuacja i u nas i musimy na to być przygotowani, ale musimy tez nauczyć się żyć z tym wirusem, bo to jest taka sama
choroba, jak inne zakaźne i pacjenci potrzebują pomocy, pacjenci potrzebują po prostu, żeby szpitale leczyły tych pacjentów. Dziękuję.

Radni nie zgłosili uwag i wniosków do przedstawionej informacji.

Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za rok 2019 SP ZOZ w Hajnówce pod
głosowanie.

Tabela Rozkład głosów

Za (16) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0)

Filimoniuk Piotr

Gerasimiuk Jarosław

Gryc Alla

Gutowski Mateusz Damian



Korcz Jan

Kośko Krystyna

Łabędzki Bogusław

Łukianiuk Mirosław

Michalak Lech Jan

Moroz Tamara

Ostapczuk Roman

Petruk Krzysztof

Rybak Piotr

Rygorowicz Olga

Saczko Eugeniusz

Skiepko Andrzej

 

   

 

Uchwała Nr XII/118/20

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO

z dnia 25 czerwca 2020r.

w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za rok 2019
SP ZOZ w Hajnówce.

(strona .........)

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Dziękujemy Panu dyrektorowi, gratulujemy przyjęcia przez Radę uchwały i doskonałego wyniku finansowego i
życzymy, żeby pacjentów było jak najmniej, szczególnie tych zarażonych koronawirusem.

Do punktu 9-go:

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 9 – sprawozdanie z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów (Zał. Nr…7…..).
Pani Rzecznik jest dzisiaj na sesji nieobecna. Państwo otrzymaliście oczywiście informację, została przedłożona przez Panią Rzecznik. Jeżeli są jakieś pytania,
to proszę na piśmie i wszystkie pytania będą Pani Rzecznik przekazane.

Radni pytań i uwag nie zgłosili.

Rada Powiatu przyjęła sprawozdanie z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów.

Do punktu 10-go:

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 10 – Informacja o sytuacji na lokalnym rynku pracy oraz o przeciwdziałaniu bezrobociu z
uwzględnieniem zadań realizowanych przez Powiatową Radę Rynku Pracy (Zał. Nr …8….).

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Marek Roszczenko: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Szanowna Rado, jeżeli chodzi o sytuację związaną z
Covidem, to na chwilę obecną dysponujemy limitem na przeciwdziałanie skutkom dla pracodawców przedsiębiorców w kwocie 10.002.600 zł. Na chwilę obecną
wydatkowaliśmy ponad 6.700.000 zł. Zaangażowanych mamy 8.200.000 zł. I tutaj w ramach tych środków, którymi dysponujemy były udzielane jednorazowe
pożyczki na pokrycie bieżących kosztów prowadzonej działalności gospodarczej, udzieliliśmy ich na łączną kwotę, na dzień wczorajszy 5.147.890 zł. I tutaj
chciałbym powiedzieć, że te pożyczki miały być na wniosek przedsiębiorców umarzane, natomiast zmieniły się przepisy i po trzech miesiącach urząd zweryfikuje,
czy pracodawca dalej prowadzi działalność i jeżeli jest wszystko ok, to pożyczka będzie umorzona. 

Radny Bogusław Szczepan Łabędzki: Panowie Przewodniczący, Panie Starosto, Wysoka Rado, mam pytanie dotyczące, w tej chwili brak jest ofert pracy na
stronie Powiatowego Urzędu Pracy. Chciałbym zapytać, czym to jest spowodowane, jak Pan ocenia tę sytuację. Pierwszy raz od jakiegoś czasu spotkałem się z
taką sytuacją, że ofert pracy nie ma. Czy nie ma ich tylko na stronie urzędu, czy faktycznie są. Drugie moje pytanie, jak w tej chwili w czasie epidemii wygląda
sprawa zatrudnienia cudzoziemców na naszym terenie. Dziękuję bardzo.

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Marek Roszczenko: Jeżeli chodzi o pierwsze pytanie, to oferty są, nie było zgłoszeń, że oferty nie są zamieszczane na
stronie internetowej. Musiałbym to sprawdzić i wtedy ewentualnie odpowiedzieć, jakie były przyczyny. Natomiast, jeżeli chodzi o zatrudnianie cudzoziemców, to
w tej chwili pracodawcy składają oświadczenia o zamiarze zatrudnienia cudzoziemców, co na bieżąco jest podpisywane i wydawane do pracodawców.

Radni więcej pytań i uwag nie zgłosili.

Rada Powiatu przyjęła informację o sytuacji na lokalnym rynku pracy oraz o przeciwdziałaniu bezrobociu z uwzględnieniem zadań realizowanych przez
Powiatową Radę Rynku Pracy

Do punktu 11-go:

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 11 – informacja o realizacji Powiatowego Programu Zatrudnienia i Aktywizacji Lokalnego
Rynku Pracy na lata 2015-2020 (Zał. Nr 9).

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Marek Roszczenko: Ten program jest uszczegółowieniem tego, co wykonujemy w działalności bieżącej i tam po prostu
są wyszczególnione grupy osób, które bardziej aktywizujemy.

Radni pytań i uwag nie zgłosili.

Rada Powiatu przyjęła informację o realizacji Powiatowego Programu Zatrudnienia i Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 2015-2020.

Do punktu 12-go:

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 12 – Informacja o realizacji zadań powiatowych wynikających z ustawy o pomocy
społecznej z uwzględnieniem działalności Domu Pomocy Społecznej w Białowieży (Zał. Nr 10), Domu Dziecka w Białowieży (Zał. Nr 11), Środowiskowego Domu
Samopomocy w Hajnówce (Zał. Nr 12), Warsztatu Terapii Zajęciowej w Hajnówce (Zał. Nr 13) i Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie (Zał. Nr 14).

Dyrektor Domu Pomocy Społecznej Mikołaj Golonko: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, rozmawialiśmy na Komisji Spraw Społecznych o



Dyrektor Domu Pomocy Społecznej Mikołaj Golonko: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, rozmawialiśmy na Komisji Spraw Społecznych o
funkcjonowaniu DPS oraz o okresie epidemiologii. O traumie, można powiedzieć, bo to była istotnie trauma przez trzy miesiące, połowa marca, kwiecień, maj.
Telewizja o niczym innym nie mówiła, tak samo radio, tak samo i gazety pisały, było strach patrzeć na naszych mieszkańców, gdyż oni oglądając telewizję
myśleli również, że personel będzie, tak, jak to odbywało się w innych domach, że będzie odchodzić. Natomiast było również widać po pracownikach, ale nie
zdarzyło się, żeby ktoś poszedł na zwolnienie, żeby nie przyszedł do pracy. W przypadku, gdy zamknęli przedszkola, żłobki, szkoły, jedynie dwie osoby wzięły
dodatkowe urlopy z tego tytułu. Także, chciałbym, korzystając, że tu jestem, bardzo, bardzo serdecznie podziękować dla pracowników mojego Domu, dla
pracowników wszystkich bez wyjątku, dla tych, co gotowali jedzenie i dla tych, co się opiekowali bezpośrednio, nisko się kłaniam. Kłaniam się również nisko i
rodzinom, bo wiem, że też była obawa, czy nie będzie zarażeń. Sam po sobie wiem, że po południu każdy telefon, który się odzywał, to już był strach, że co, że
już coś się stało, ale na szczęście jak dotąd wszystko jest ok. Chciałbym również podziękować naszym radnym, Panu Mateuszowi Gutowskiemu, Panu
Krzysztofowi Petrukowi z Białowieży za koszyczki świąteczne, za telefony, które były wykonane do Domu Pomocy, dla Pana Starosty, który również właściwie był
codziennie w kontakcie ze mną, interesował się, przywoził od wojewody różne środki dla nas, ale także dla was radnych za te maseczki, które otrzymaliśmy,
dziękuję serdecznie.

Radni pytań i uwag nie zgłosili.

Rada Powiatu przyjęła informację o realizacji zadań powiatowych wynikających z ustawy o pomocy społecznej z uwzględnieniem działalności Domu Pomocy
Społecznej w Białowieży, Domu Dziecka w Białowieży, Środowiskowego Domu Samopomocy w Hajnówce, Warsztatu Terapii Zajęciowej w Hajnówce i
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie.

Do punktu 13-go:

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 13 – Ocena zasobów pomocy społecznej na terenie powiatu (Zał. Nr …15…..).

Dyrektor PCPR Jolanta Prusinowska: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Wysoka Rado, ja chciałam tylko jakby zaproponować i zapromować naszą
rodzinną pieczę zastępczą. Zgodnie z oceną zasobów pomocy społecznej występują ogromne braki w posiadaniu takich umiejętności wśród naszych tutaj osób,
wśród nas i zachęcamy do szkolenia, szkolenia kandydatów do pełnienia funkcji rodziny zastępczej. Takie szkolenie będzie miało miejsce we wrześniu.
Otworzyliśmy taką promocję naszej pieczy poprzez nasz konkurs plastyczny, który został już rozstrzygnięty, nagrody zostaną wręczone jutro, patronem tego
konkursu był Pan starosta. Mam nadzieję, że poprzez nasz przekaz osoby, które chcą pełnić funkcję rodziny zastępczej, a jeszcze nie są zdecydowane, nie
wiedzą tez, gdzie rozpocząć swoją drogę, zapraszam do Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Hajnówce. Chciałabym jeszcze z tego miejsca, skoro Pan
dyrektor tak pięknie dziękował swojej kadrze, podziękować również pracownikom naszego PCPR, dlatego, że my również pracujemy z osobami ze szczególnymi
potrzebami i w tej chwili, kiedy mamy ograniczony kontakt, nie tylko my czujemy się niekomfortowo, ale widzimy i u tych osób potrzebę kontaktu, rozmowy i
przekazywania swoich potrzeb. Dlatego też sytuacja czasami staje się niezręczna i wymaga więcej wyrozumiałości z naszej strony i widzę, że nasi pracownicy
bardzo, bardzo się starają. Dziękuję im bardzo.  

Radni pytań i uwag nie zgłosili.

Rada Powiatu przyjęła ocenę zasobów pomocy społecznej na terenie powiatu.

Do punktu 14-go:

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 14 – Sprawozdanie z działalności Powiatowej Inspekcji Sanitarnej (Zał. Nr …16...).
Sprawozdanie złożyła Radzie Pani Inspektor Irena Dymińska – Powiatowy Inspektor Sanitarny. Poprosimy Panią Inspektor o przedstawienie sytuacji bieżącej na
terenie naszego powiatu.

Powiatowy Państwowy Inspektor Sanitarny Irena Dymińska: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Wysoka Rado, ja właśnie chciałam tak krótko
powiedzieć, żeby ta informacja dotarła do wszystkich mieszkańców na temat sytuacji epidemiologicznej na terenie naszego powiatu. Epidemia się nie skończyła,
epidemia trwa nadal i tak, jak wszyscy Państwo śledzicie media zachorowania są każdego dnia i tych zachorowań wcale nie jest mało i na terenie Polski i na
terenie naszego województwa. Wskaźnik transmisji na terenie naszego województwa jest poniżej jedynki, także nie jest tragicznie, ale każdego dnia są nowe
zachorowania. Dlatego też obowiązują nadal nas wszystkich przestrzeganie zasad higieny, które powinny być przestrzegane w trakcie epidemii. Widzicie
wszyscy Państwo, że urzędy nie funkcjonują normalnie, że funkcjonujemy w pewnych obostrzeniach. Także w pewnych obostrzeniach funkcjonują placówki
służby zdrowia. W związku z tym świadczy to o tym, że musimy się zabezpieczać wszyscy również w naszym codziennym życiu. To, jak ważne jest
zabezpieczenie i przestrzeganie tych zasad higieny świadczy choćby ten fakt, że były zachorowania wśród personelu służby zdrowia w szpitalu i gdyby nie to, że
zostały tam zachowane wszystkie zasady higieny, na pewno zachorowałby inny personel i pacjenci. Tego w Hajnówce nie było, co było w innych powiatach.
Samo to wskazuje na to, że nadal mamy epidemię i nadal zachowujemy zasady higieny. Oczywiście, ja nie mówię o panice, bo panika jest najgorszym co może
być, nie mówię o sytuacjach stresujących, które były na początku, które bardzo zestresowało nasze społeczeństwo i również nas. Pracuję już bardzo długo jako
inspektor sanitarny i z taką epidemią ogromną spotkałam się po raz pierwszy. W związku z tym to dla nas również było bardzo ciężkie, pracowaliśmy i do tej pory
też pracujemy 24 godz. /dobę. Mamy dyżury telefoniczne, które trwają całą dobę. W tej chwili społeczeństwo wie już więcej na temat wirusa i w związku z tym
tych interesantów i telefonów jest też dużo mniej. Natomiast sam początek epidemii to panika, panika wśród społeczeństwa, panika również wśród pracowników
służby zdrowia. Dlatego też myślę, że teraz już wiele rzeczy się już nauczyliśmy, umiemy się już odnieść do wielu sytuacji, które już nie są takie nowe jak były
na początku. Na terenie powiatu hajnowskiego dodatnich wyników do dnia dzisiejszego mamy 29, osób pozostających w izolacji jest 6, jedna osoba w
hospitalizacji, 23 osoby w kwarantannie. Te dane mogą się zmieniać z dnia na dzień, bo każdego dnia są wykonywane badania, testy są przeprowadzane w
kierunku koronawirusa. Te dane są codziennie zamieszczane na naszej stronie internetowej i można śledzić, jak przebiega epidemia na terenie naszego
powiatu. Myślę, że przestrzegając tych zasad higieny, powiat hajnowski jest takim powiatem, gdzie będzie przebywało coraz więcej turystów i w związku z tym
należy tym bardziej dbać o higienę. My rozpoczynamy kontrolę restauracji, hoteli, zakładów fryzjerskich, zakładów kosmetycznych, tam, gdzie jest bliski kontakt
osób pomiędzy sobą, czy są przestrzegane te wszystkie zasady higieny. Ja również ze swojej strony chciałam bardzo serdecznie podziękować moim
pracownikom wszystkim, bo to, że ta epidemia została w pewien sposób opanowana, to jest zasługa ciężkiej pracy moich wszystkich Pań, które kosztem
własnego czasu, cały czas były w pracy i starały się opanować jak najlepiej tą epidemię. Ja tyle chciałam powiedzieć i jeżeli są pytania, to proszę bardzo.

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Dziękujemy, my też jako radni przyłączamy się do tych podziękowań wszystkim pracownikom.   

Radni pytań i uwag nie zgłosili.

Rada Powiatu przyjęła sprawozdanie z działalności Powiatowej Inspekcji Sanitarnej. 

Do punktu 15-go:

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 15 – Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2019r. (Zał. Nr …17…..).

Radni pytań i uwag nie zgłosili.

Rada Powiatu przyjęła sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku
publicznego w 2019r.

Do punktu 16-go:

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 16 – Informacja na temat działań związanych z promocją powiatu, współpracą z zagranicą
(zawarte porozumienia) i funkcjonowania Centrum Turystyki Regionu Puszczy Białowieskiej. Informację przygotowała Pani naczelnik, może Pani kilka słów na ten



(zawarte porozumienia) i funkcjonowania Centrum Turystyki Regionu Puszczy Białowieskiej. Informację przygotowała Pani naczelnik, może Pani kilka słów na ten
temat powie, bo pewnie wszystkich nas, także mieszkańców zainteresuje rozpoczęcie funkcjonowania Centrum Turystyki Regionu Puszczy Białowieskiej. (Zał. Nr
…18…..).

Naczelnik wydziału promocji Walentyna Pietroczuk: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Wysoka Rado, chciałam tylko uzupełnić swoja informację na
temat funkcjonowania nowego obiektu na Parkingu Zwierzyniec, który nazwaliśmy Centrum Turystyki i Promocji Kraina Żubra. Od 1,5 tygodnia Wydział Promocji i
Rozwoju funkcjonuje w nowym miejscu i w tej chwili rozpoczęliśmy przygotowanie pomieszczeń do pełnienia funkcji. Chcemy zacząć od informacji turystycznej,
jak tutaj Pani inspektor powiedziała, turystów jest już troszkę, widzimy, przyjeżdżają i musimy do tego dobrze się przygotować, spełnić warunki związane z
epidemią koronawirusa. To jest nasze pierwsze działanie takie z wyjściem w tym miejscu. Oczywiście pozostałe zadania wydziału staramy się realizować na
bieżąco. Następnie chcielibyśmy uruchomić wystawy twórców, artystów lokalnych, a później przejść do działania na zewnątrz, edukacji na temat Puszczy
Białowieskiej. Chcielibyśmy, żeby to miejsce tętniło życiem, chociaż w dobie koronawirusa to na pewno nie będzie takie proste, z zachowaniem wszystkich
warunków, ale postaramy się funkcjonować i chcielibyśmy, żeby to miejsce było takim wizerunkiem powiatu hajnowskiego. Jeszcze chciałam uzupełnić
informację na temat współpracy. Co roku nasi partnerzy z Regionu Nordseetrene przyjeżdżają na zakończenie roku szkolnego, wręczają nagrody uczniom,
którzy osiągają wysokie wyniki w nauce i wykonują prace na rzecz społeczeństwa. W tym roku nasi partnerzy zarówno urząd Nordseetrene, jak i Stowarzyszenie
Przyjaciół Hajnówki z Hadstedt nie przyjadą do nas, ale zostały przysłane uczniom Zespołu Szkół Zawodowych w tym roku, ponieważ są to rotacyjne nagrody,
zostały trzem uczniom przyznane nagrody, są to nagrody finansowe i w tej chwili te środki finansowe powinny się już znajdować na koncie szkoły i Pan Starosta
przekaże listy gratulacyjne od naszych partnerów. Także tradycji stanie się zadość, ale troszeczkę w inny sposób.

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Życzymy sukcesów w nowym miejscu pracy.

Naczelnik wydziału promocji Walentyna Pietroczuk: Ja traktuję to jako nowe wyzwanie i mam nadzieję, że nasze zadanie zostanie wypełnione.   

Radni pytań i uwag nie zgłosili.

Rada Powiatu przyjęła informację na temat działań związanych z promocją powiatu, współpracą z zagranicą (zawarte porozumienia) i funkcjonowania Centrum
Turystyki Regionu Puszczy Białowieskiej.

Do punktu 17-go:

17.1.

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko przeszedł do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2020r. i poprosił o krótkie przedstawienie uchwały
przez Starostę.

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Autokorekta Zarządu Powiatu dotyczy zmiany zgodnie z umowami, które podpisaliśmy z Województwem Podlaskim i
Gminą Hajnówka. Jeżeli chodzi o umowę, którą podpisaliśmy z Województwem Podlaskim jest to pomoc finansowa w kwocie 1 mln zł z przeznaczeniem na
remont dróg powiatowych Chrabostówka – Łosinka, Łosinka – Trywieża, Kotówka – Dubiny będące tymczasowo drogami objazdowymi dla przebudowania drogi
wojewódzkiej Nr 685. Ja tylko przypomnę, że wystąpiłem z pismem do Pana Marszałka Artura Kosickiego o modernizację dróg powiatowych w związku z
objazdami, które są prowadzone w tej chwili w związku z modernizacją drogi wojewódzkiej. Była akceptacja Zarządu Województwa Podlaskiego i przyjęto to
uchwałą na sejmiku województwa podlaskiego. Chcę bardzo serdecznie podziękować Zarządowi Województwa Podlaskiego z Marszałkiem Arturem Kosickim na
czele. Również dziękuje Panu Mikołajowi Janowskiemu, który pilotował to przedsięwzięcie. Druga dotacja, umowa jest związana z dofinansowaniem odcinka
drogi powiatowej Kuraszewo – Nowokornino i jest to umowa z gminą Hajnówka w kwocie 40.000 zł. Bardzo proszę o przyjęcie tej autokorekty do dzisiejszych
zmian w budżecie.

W związku z tym, że radni nie wnieśli więcej uwag i pytań do przedstawionego projektu uchwały wraz z autokorektą, Przewodniczący Rady Powiatu poddał
projekt uchwały wraz z autokorektą pod głosowanie. W głosowaniu uchwała została przyjęta.

Tabela Rozkład głosów

Za (16) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0)

Filimoniuk Piotr

Gerasimiuk Jarosław

Gryc Alla

Gutowski Mateusz Damian

Korcz Jan

Kośko Krystyna

Łabędzki Bogusław

Łukianiuk Mirosław

Michalak Lech Jan

Moroz Tamara

Ostapczuk Roman

Petruk Krzysztof

Rybak Piotr

Rygorowicz Olga

Saczko Eugeniusz

Skiepko Andrzej

 

   

 Uchwała Nr XII/119/20

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO

z dnia 25 czerwca 2020 r.

w sprawie zmian w budżecie na 2020r.

(strona ........)

17.2.



17.2.

W powyższym punkcie Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił Radzie projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian do wieloletniej prognozy finansowej
powiatu na lata 2020-2027 wraz z autokorektą Zarządu, co jest konsekwencją wcześniejszej uchwały.

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy będą pytania.

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego projektu uchwały wraz z autokorektą, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt
uchwały wraz z autokorektą pod głosowanie. W głosowaniu uchwała została przyjęta.

Tabela Rozkład głosów

Za (15) Przeciw (0) Wtrzymał się (1) Brak udziału (0)

Filimoniuk Piotr

Gerasimiuk Jarosław

Gryc Alla

Gutowski Mateusz Damian

Korcz Jan

Kośko Krystyna

Łabędzki Bogusław

Łukianiuk Mirosław

Moroz Tamara

Ostapczuk Roman

Petruk Krzysztof

Rybak Piotr

Rygorowicz Olga

Saczko Eugeniusz

Skiepko Andrzej

 

 
Michalak Lech Jan

 
 

Uchwała Nr XII/120/20

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO

z dnia 25 czerwca 2020 r.

w sprawie zmian do wieloletniej prognozy finansowej powiatu na lata 2020-2027.

(strona ........)

17.3.

W powyższym punkcie Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił Radzie projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu
Hajnowskiego w charakterze Partnera do realizacji projektu zintegrowanego „Kompleksowy system rozwijania kompetencji i umiejętności osób dorosłych zgodnie
z potrzebami regionalnej gospodarki 3.2.1. RPO, 3.2.2. RPO – II edycja” finansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego finansowanego w
ramach Osi Priorytetowej III Kompetencje i kwalifikacje, Działania 3.2. Kształtowanie i rozwój kompetencji kadr regionu, Poddziałania 3.2.1. Rozwój kompetencji
językowych i TIK oraz wsparcie wybranych form kształcenia ustawicznego zgodnie z potrzebami regionalnej gospodarki/ Poddziałania 3.2.2. Pozaszkolne formy
kształcenia dorosłych Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego 2014-2020.

Wicestarosta Joanna Kojło: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Wysoka Rado, kompleksowy system rozwijania kompetencji i umiejętności osób dorosłych
zgodnie z potrzebami regionalnej gospodarki 3.2.1. RPO, 3.2.2. RPO – II edycja to projekt zintegrowany współfinansowany ze środków Europejskiego Funduszu
Społecznego finansowanego w ramach Osi Priorytetowej III Kompetencje i kwalifikacje Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego 2014-
2020. Niniejszy projekt został zaplanowany do realizacji w okresie od 1 lipca 2020r. do 31 grudnia 2022r. wspólnie z powiatami: bielskim, hajnowskim,
kolneńskim, wysokomazowieckim, siemiatyckim, zambrowskim, łomżyńskim, miasto Łomża oraz Łomżyńska Rada Federacji Stowarzyszeń Naukowo –
Technicznych w Łomży i Stowarzyszenie Łomżyńskie Forum Samorządowe jako lider. Jest to projekt zintegrowany pod kątem celów jego realizacji i zadań w nim
wskazanych, niemniej jednak są to dwa projekty w ramach dwóch odrębnych działań. Łączna wartość obu projektów to kwota 2.537.640 zł przyznana dla
powiatu hajnowskiego. Łącznie projektami objętych ma zostać 201 osób z terenu powiatu hajnowskiego, jednak przy założeniu, że nie każdy z uczestników
wykorzysta maksymalną kwotę możliwego wsparcia, przewiduje się większa ilość uczestników. Uczestnik będzie zobowiązany do wniesienia wkładu własnego w
postaci 15% wartości bonu szkoleniowego, w I edycji było 12%, w tej chwili 15%. Średnio na jednego uczestnika w działaniu w 3.2.1 dofinansowanie wynosi
9.000 zł, a w działaniu 3.2.2 15 tys. zł. Główny cel projektu w ramach działania 3.2.1 polega na przygotowaniu i wdrożeniu indywidulanych planów edukacyjnych
zawodowych lub uzyskaniu kwalifikacji lub kompetencji w obszarze technologii informacyjno – komunikacyjnych, języków obcych i kompetencji ogólnych lub
poprzez udział w studiach podyplomowych. 80% osób muszą stanowić osoby o niskich kwalifikacjach lub osoby w wieku 50+. Celem projektu w ramach działania
3.2.2 jest przygotowanie i wdrożenie indywidulanych planów edukacyjno – zawodowych oraz uzyskanie kwalifikacji w obszarze kwalifikacyjnych kursów
zawodowych lub kursów umiejętności zawodowych odpowiadających na zapotrzebowanie lokalnego rynku pracy. Grupę docelową stanowią osoby dorosłe
zamieszkałe na terenie subregionu łomżyńskiego, z czego minimum 20% uczestników zamieszkiwać musi obszary miejskie. Wkład własny do projektu stanowić
będą wpłaty od uczestników ogółem w kwocie 118.636 zł oraz wkład rzeczowy, to jest udostępnienie pomieszczeń biurowych na potrzeby realizacji projektu w
kwocie 30.000 zł. I tak jeszcze dla ciekawości, I edycja w projekcie 3.2.1 było objętych 748 osób na łączną kwotę 3.104.636 zł, zakładano na początku, że z
projektu skorzysta 455 osób, skorzystało zaś o 293 osoby więcej. W projekcie 3.2.2 objętych było 275 osób na łączną kwotę 1.430.800 zł, zakładano na 120
osób, skorzystało o 155 osób więcej. Wszystkie informacje będą podane na naszej stronie internetowej, także proszę korzystać ze strony internetowej. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy będą pytania. 

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod głosowanie.
W głosowaniu uchwała została przyjęta.

Tabela Rozkład głosów

Za (16) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0)



Za (16) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0)

Filimoniuk Piotr

Gerasimiuk Jarosław

Gryc Alla

Gutowski Mateusz Damian

Korcz Jan

Kośko Krystyna

Łabędzki Bogusław

Łukianiuk Mirosław

Michalak Lech Jan

Moroz Tamara

Ostapczuk Roman

Petruk Krzysztof

Rybak Piotr

Rygorowicz Olga

Saczko Eugeniusz

Skiepko Andrzej

 

   

 

Uchwała Nr XII/121/20

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO

z dnia 25 czerwca 2020 r.

w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu Hajnowskiego w charakterze Partnera do realizacji projektu zintegrowanego „Kompleksowy
system rozwijania kompetencji i umiejętności osób dorosłych zgodnie z potrzebami regionalnej gospodarki 3.2.1. RPO, 3.2.2. RPO – II edycja”
finansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego finansowanego w ramach Osi Priorytetowej III Kompetencje i kwalifikacje,

Działania 3.2. Kształtowanie i rozwój kompetencji kadr regionu, Poddziałania 3.2.1. Rozwój kompetencji językowych i TIK oraz wsparcie wybranych
form kształcenia ustawicznego zgodnie z potrzebami regionalnej gospodarki/ Poddziałania 3.2.2. Pozaszkolne formy kształcenia dorosłych

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego 2014-2020.

(strona ........)

17.4.

W powyższym punkcie Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił Radzie projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie przyjęcia stanowiska Rady Powiatu
Hajnowskiego.

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Ponieważ były wątpliwości na Komisji Spraw Społecznych, proszę Pana Starostę o wyjaśnienia dotyczące tej
uchwały.

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni Państwo, w obowiązującym obecnie stanie prawnym jednostki
samorządu terytorialnego faktycznie uczestniczą w procedurze zmian granic parków narodowych. Biorąc pod uwagę różne sytuacje z przeszłości, które nas
nieraz zaskakiwały, tak naprawdę profilaktycznie przypominamy się, że bez naszego głosu, bez naszych decyzji uchwałodawczych w zakresie przedstawianych
kwestii nic nie może się zdarzyć. Natomiast są takie siły i podchody, który chciały, żeby naszego głosu się pozbyć. Dlatego też bardzo proszę szanownych
Państwa radnych o przyjęcie tego stanowiska. Zresztą podobne stanowisko zostało przyjęte przez Związek Powiatów Województwa Podlaskiego, 6 marca
2020r., które zainicjowałem kolegom starostom. Również podczas różnych dyskusji rozmawialiśmy w gronie samorządowców, aby w zasadzie wszystkie rady i
powiatowe, i miejskie takie stanowisko przyjmowały. Dlatego też będziemy na najbliższym posiedzeniu Związku Powiatów Polskich takie stanowisko też
dyskutować. Bardzo proszę o przyjęcie tego stanowiska.

Radny Bogusław Szczepan Łabędzki: Panowie Przewodniczący, Panie Starosto, Wysoka Rado. Wątpliwości moje od czasu Komisji Spraw Społecznych nie
zostały rozwiane, nie jestem zwolennikiem przyjmowania stanowiska w sprawie, której nie ma. Takich spraw, których nie ma jest bardzo wiele i jeżeli Pan
Starosta będzie nam proponował przyjęcie stanowiska w takich sprawach, to możemy pracę powiatu pogrążyć po prostu w nieskończoność. Panie Starosto nie
ma w wykazie prac legislacyjnych i programowych Rady Ministrów, ani nie było w roku ubiegłym takiego projektu zmian, które miałyby na celu odsunięcie
samorządów lokalnych od współdecydowania o granicach parków narodowych. Ze stanowiska, na które Pan się powołuje konwentu powiatów województwa
podlaskiego z 6 marca 2020r. także taka informacja nie wynika. Jest to stanowisko takie intencjonalne, Pan mówi, że ma wyprzedzić ewentualne, ale to mówię,
takich sytuacji ewentualnych, które mogą się zdarzyć, które mogą zaistnieć, możemy wymyślać sobie w nieskończoność bardzo wiele. Dla powagi Rady Powiatu
na pewno to nie działa na plus. Ja, jak gdyby uprzedzam, że nie będę brał udziału w głosowaniu nad projektem uchwały, w ogóle nie będę brał udziału w
głosowaniu, bo jest to głosowanie, wprost można mówić, absurdalne. Przypomina mi to sytuację z ubiegłego roku, kiedy pojawiła się propozycja głosowania nad
stanowiskiem w sprawie ZUS w Hajnówce. Pomimo tego, że było odczytane stanowisko dyrektora białostockiego ZUS, to stanowisko zostało wtedy
przeforsowane. Panie Starosto myśmy później musieli jeździć do Białegostoku, jeździliśmy także do Warszawy do Pani prezes, wyjaśnialiśmy sytuację. I co się
okazało proszę Państwa, może to też warto wiedzieć. Otóż całą sytuację z propozycją przeprowadzki ZUSu z jego obecnej siedziby do innego budynku z
propozycją taką wystąpił Pan Sirak, burmistrz Hajnówki, sam z siebie zaproponował ZUSowi przeprowadzkę na II piętro budynku Urzędu Miasta. Sytuacja
absurdalna, tak, bo bez windy. Natomiast Pan Jerzy Sirak miał na myśli to, żeby pracowników Urzędu Miasta umieścić w siedzibie jednego z banków, że tak
powiem, swojego budynku się wyzbywa, czy wyzbył. Taka była sytuacja. I później zaproponowano nam stanowisko w sprawie, której właściwie nie ma. Podobnie
jest tutaj. Jeżeli mamy być wiarygodnymi partnerami dla Ministra Środowiska, no to nie róbmy tak, że tutaj nagle występujemy, albo jak już konsekwentnie Pan
Starosta chce twórzmy wtedy stanowiska we wszystkich możliwych sprawach, które jesteśmy w stanie tylko przewidzieć. Dziękuje bardzo.

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie Bogdanie Łabędzki, żeby nie nasza determinacja, żeby nie nasze stanowisko i nasz wyjazd do Warszawy, to ZUS
byłby przeniesiony w części do Bielska Podlaskiego. Nie mam żadnych wątpliwości. I wiem, w które miejsce miałby być przeniesiony. I dzisiaj Pan mówi, że Pan
Jerzy Sirak burmistrz miasta jest czegokolwiek winien, gdzie razem wspólnie jeździliśmy właśnie do wiceprezesa ZUSu do Warszawy. Szanowni Państwo, ja już
mówiłem na poprzedniej sesji, kilka miesięcy temu, ja pismo z wypowiedzeniem innego miejsca pracy widziałem na swoje oczy i przyszedłem z tym na sesję.
Miałem tam inną sprawę i widziałem na własne oczy. Przyjechali na drugi dzień i zabrali wszystkie oświadczenia. Natomiast dobrze, że ludzie do dzisiaj mają



Miałem tam inną sprawę i widziałem na własne oczy. Przyjechali na drugi dzień i zabrali wszystkie oświadczenia. Natomiast dobrze, że ludzie do dzisiaj mają
kserówki. Dzisiaj Pan mówi, że Pan Jerzy Sirak burmistrz Hajnówki winny jest przenosinom, bzdura, jakiej w ogóle nie słyszałem nigdy w życiu. Natomiast
odnosząc się do pierwszej kwestii, Panie Bogdanie razem uczestniczyliśmy w wielu wiecach, w wielu sprawach związanych z Puszcza Białowieską, są zakusy
na powiększenie Parku Narodowego. Ja do Pana Ministra Klimatu i Ministra Środowiska nic nie mam, fantastycznie się współpracuje i dalej będziemy
współpracować. Natomiast wiem dokładnie, że środowiska te, o których wspominałem mają przygotowane już podpisy, one gdzieś tam leżą i w każdej chwili
mogą to pokazać. Tak mówiłem, profilaktycznie, ani przeciwko panu Ministrowi, ani przeciwko władzy, tylko pokazać, że my jesteśmy gospodarzami i chcemy
decydować o losach i Puszczy i mieszkańców. Tylko dlatego. Dlatego nasze działania poprzez to stanowisko nie są skierowane ani przeciwko ministrowi, ani
przeciwko rządowi. Wręcz przeciwnie, chcemy razem tworzyć dobro dla powiatu hajnowskiego. Dziękuję bardzo.

Radny Mateusz Gutowski: Panie Przewodniczący, Państwo radni, ja bym chciał bronić tego stanowiska, ponieważ to, że teraz nie toczą się prace w Sejmie nad
jakąś ustawą dotyczącą tego, to nie znaczy, że nie toczą się inne zabiegi. Pan Starosta i ja braliśmy chociażby udział w podkomisji sejmowej w lutym, prace tej
komisji przerwał koronawirus, ale tam jasno padały deklaracje od posłów czy lewicy, czy konkretnie parlamentarzystki Lenartowicz z Platformy, że najlepiej
byłoby samorządom zabrać prawo decydowania o poszerzeniu parków narodowych. Mi się wydaje, że Pan Minister Woś jest nowym ministrem i po prostu jest to
przypomnienie, że nasze stanowisko w tej sprawie się nie zmieniło. Ja po tej komisji poniedziałkowej wręcz wójtowi Białowieży zgłosiłem, że warto by było, żeby
Rady Gmin zaczęły takie stanowiska podejmować. Nie widzę tu żadnego ataku na Pana Ministra. Jest to wsparcie Pana Ministra w działaniach, bo ja zakładam,
że Pan Minister nie ma takiego zdania, żeby nam to prawo zabierać. Dziękuje bardzo.

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy będą pytania. 

W związku z tym, że radni nie wnieśli więcej uwag i pytań do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod
głosowanie. W głosowaniu uchwała została przyjęta.

Tabela Rozkład głosów

Za (14) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (2)

Filimoniuk Piotr

Gerasimiuk Jarosław

Gryc Alla

Gutowski Mateusz Damian

Korcz Jan

Kośko Krystyna

Łukianiuk Mirosław

Moroz Tamara

Ostapczuk Roman

Petruk Krzysztof

Rybak Piotr

Rygorowicz Olga

Saczko Eugeniusz

Skiepko Andrzej

 

  

Łabędzki Bogusław

Michalak Lech Jan

 

Uchwała Nr XII/122/20

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO

z dnia 25 czerwca 2020 r.

w sprawie przyjęcia stanowiska Rady Powiatu Hajnowskiego.

(strona ........)

17.5.

W powyższym punkcie Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił Radzie projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie pozbawienia części drogi Nr 1654B, części
drogi Nr 1655B, części drogi Nr 1675B oraz części drogi Nr 1667B kategorii drogi powiatowej.

 Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, ja już wszystko powiedziałem wcześniej, ale tylko przypomnę. Rozpoczynamy
scalenia gruntów na obiekcie Dubicze Cerkiewne, dlatego też w pracach poscaleniowych jest proponowana przebudowa tych dróg. Aby to nastąpiło musi być
zmiana właściciela na okres 5 lat tej drogi na drogę gminną. Wójt gminy Dubicze Cerkiewne oczywiście wyraża zgodę, bo chce, aby w trakcie prac
poscaleniowych, o których tak naprawdę decyduje starosta, ale na wniosek Pana wójta przychylamy się do tego, aby drogi powiatowe, które będą na moment
gminnymi, zmieniły swoje oblicze poprzez modernizację.

Radny Bogusław Szczepan Łabędzki: Panowie Przewodniczący, Panie Starosto, Wysoka Rado, ja z pytaniem zupełnie bardzo praktycznym. Drogi wskazane
w tej uchwale nie zaczynają się i nie kończą na terenie gminy, są to drogi, które przebiegają także przez inne gminy. Chciałbym, żeby Pan Starosta wyjaśnił nam
i mieszkańcom też, jak będzie wyglądało utrzymanie tych dróg, czy ono będzie się różniło od dróg powiatowych takimi poza granicami gminy.

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Szanowni Państwo, prace poscaleniowe polegają na tym, aby przede wszystkim scalić grunta, które na niedużych
powierzchniach są położone na danym obszarze. W ramach prac scaleniowych są również prace poscaleniowe, a więc poprawienie dojazdów do pól, łąk,
napraw, czy też wybudowanie chodników i tez dróg, natomiast największe natężenie mieszkańców, którzy zamieszkują to są właśnie miejscowości i to przede
wszystkim samych Dubicz Cerkiewnych. Natomiast nie można sobie tak kawałeczkami przejąć, przejmujemy to od jakiegoś miejsca do krzyżówki, żeby to miało
po prostu ręce i nogi, natomiast dopiero koszt, który okaże się w dokumentacji na przebudowę czy rowów melioracyjnych, czy też dróg dojazdowych do pól i łąk,
czy też samej drogi w Dubiczach Cerkiewnych spowoduje, czy środki będą wystarczające, czy też nie. Natomiast, to, co Pan radny zapytał, że część będzie
wyremontowana, a część nie. To też będzie taki dobry moment, aby w przyszłości pociągnąć te ciągi dalej, niekoniecznie kończące się w gminie Dubicze
Cerkiewne, bo tylko przypomnę, że prace poscaleniowe mogą dotyczyć obszaru tylko obiektu poscaleniowego i obszaru scaleniowego i nie możemy na ten
moment wyjść poza obszar scaleniowy. Nie martwmy się tym, że część drogi powiatowej w dużym ciągu kilkunastu nawet kilometrów będzie na przestrzeni 3-4
km wyremontowany, a dalsza część nie. Mamy Zarząd Dróg Powiatowych, który zajmie się tymi sprawami i na pewno w przyszłości doprowadzi te drogi, ale tak
na przyszłość nie ma się co martwić, ważne, że możemy za pozyskane środki z zewnątrz coś zrobić dla mieszkańców Dubicz Cerkiewnych. A ja nie jestem za
tym, że wskazuję, że ma być robione tu, czy tam, bo mam takie prawo, natomiast zawsze współpracuję z wójtami gmin, bo oni najlepiej wiedzą, gdzie największy



ruch jest i gdzie największe zapotrzebowanie jest na modernizowane drogi. Także bardzo proszę o przyjęcie tej chwały.    

W związku z tym, że radni nie wnieśli więcej uwag i pytań do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod
głosowanie. W głosowaniu uchwała została przyjęta.

Tabela Rozkład głosów

Za (16) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0)

Filimoniuk Piotr

Gerasimiuk Jarosław

Gryc Alla

Gutowski Mateusz Damian

Korcz Jan

Kośko Krystyna

Łabędzki Bogusław

Łukianiuk Mirosław

Michalak Lech Jan

Moroz Tamara

Ostapczuk Roman

Petruk Krzysztof

Rybak Piotr

Rygorowicz Olga

Saczko Eugeniusz

Skiepko Andrzej

 

   

 

Uchwała Nr XII/123/20

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO

z dnia 25 czerwca 2020 r.

w sprawie pozbawienia części drogi Nr 1654B, części drogi Nr 1655B, części drogi Nr 1675B oraz części drogi Nr 1667B kategorii drogi powiatowej

(strona ........)

Do punktu 18-go:

Radna Alla Gryc: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, może nie oświadczenie, może nie wniosek, ale byłoby to zapytanie. Mieszkańcy ulicy Górnej dopytują
się, kiedy coś się zadzieje przy budowie ulicy Górnej. Prosiłabym o szerszą informację, żeby dać nadzieję tym mieszkańcom, że ta ulica, ta droga powstanie.
Serdecznie dziękuję.

Radny Jan Korcz: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, pierwsza sprawa, wraz z pojawieniem się Covid w Polsce zawieszone zostały niektóre linie
autobusowe, chodzi mi o linię Kleszczele – Hajnówka. Autobus jest o 13:30, a kolejny jest dopiero o 16:30. Dużo ludzi dojeżdża do pracy i stąd moja prośba,
żeby zwrócić się do firm Nova i Voyager o przywrócenie kursu o godz. 15. To pierwsza sprawa.

Druga sprawa – jadąc na dzisiejszą sesję, trasa Kleszczele – Hajnówka, trawa wysokości metrowej. Turyści jadą, a to tak brzydko wygląda, trawa i chwasty.

I trzecia sprawa – chodzi o kolej w Kleszczelach, dworzec i okolice tego dworca. Wiadomo, dworzec nie funkcjonuje, jest tylko wiata, ale wejście na peron to już
trochę sztuka, bo schody są bardzo wąskie, wyślizgane i są niebezpieczne. Prosiłbym o zwrócenie uwagi, tam jest kilku właścicieli tych spółek, o dokonanie
jakiejś poprawy, chyba, że, bo słyszałem informację, że będzie coś zupełnie nowe budowane, ale to oby się spełniło.

Jeżeli teraz Panie Starosto, Pan tak ładnie mówił, że jest w planach pociąg Warszawa – Hajnówka – Białystok i odnoga do Białowieży, tak chciałem zapytać, a
jak będzie sytuacja z dworcem kolejowym w Hajnówce. Widziałem, że są elegancko robione perony, wszystko, czy ten dworzec będzie remontowany, czy będzie
dostosowany do tych nowych wymagań. Bo tak patrząc na dworzec w Czeremsze, w Bielsku, no to naprawdę wygląda ładnie, być może ten nasz obecny w
Hajnówce się wkomponuje, no jak to będzie wyglądało. Jak ma być Intercity, ale jaki będzie dworzec? Dziękuję bardzo.

Radny Bogusław Szczepan Łabędzki: Panowie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Starosto, ja przyłączę się do pytania Pana Przewodniczącego Korcza
dotyczącego dworca PKP w Hajnówce. Myślę, że Pan Starosta jest dobrym adresatem tego pytania, dlatego, że brał współudział w przekazywaniu budynku PKP
prywatnemu stowarzyszeniu, które pozostaje w dyspozycji tego budynku, więc pewnie ma najlepsze informacje na ten temat.

Z cyklu oświadczenia to tylko dwa. Panie Starosto, nie brałem udziału w takiej pomocy fizycznej na przygotowywaniu Zespołu Szkół Zawodowych do
kwarantanny ze względu na przepisy epidemiczne, które w tamtym czasie obowiązywały nas wszystkich. No, taka była sytuacja po prostu.

Natomiast oświadczenie pod adresem radnego Petruka, nie uczestniczyłem w naradzie dyrektorów 28 lutego ze względu na to, że nie jestem dyrektorem szkoły i
stąd moja tam nieobecność.

Natomiast jeżeli już jesteśmy przy tematyce Kuratorium Oświaty, Panie Starosto, ja sam z siebie nie wchodzę na stronę Kuratorium do zakładki oferty pracy czy
wakaty dla nauczycieli, ale dwoje młodych osób z terenu powiatu hajnowskiego. Jedna poszukuje pracy, druga, która pragnęłaby podjąć pracę w swoim zawodzie
wyuczonym, a obecnie pracuje na innym etacie, zwróciły moją uwagę na opublikowane 3 czerwca 2020r. trzy ogłoszenia szkoły, która bezpośrednio Panu
podlega, II LO z DNJB w Hajnówce. Tak od razu mi się przypomniało to, co zawsze podkreślał Pan Eugeniusz Saczko, kiedy był jeszcze dyrektorem tej szkoły,
że to jest szkoła polska z dodatkową nauką języka białoruskiego. Nie wiem, czy się coś zmieniło od tamtej pory, kiedy Pan składał tę deklarację, ale
zapamiętałem ją. Panie Starosto, oczekuję wyjaśnienia. Ogłoszenia o pracy, oferta pracy, nauczyciel języka francuskiego w liceum ogólnokształcącym,
dodatkowe oczekiwania – znajomość języka białoruskiego. Nauczyciel matematyki w liceum ogólnokształcącym, dodatkowe oczekiwania – znajomość języka
białoruskiego. Nauczyciel chemii w liceum ogólnokształcącym, dodatkowe oczekiwania - znajomość języka białoruskiego. Panie Starosto, dwoje młodych ludzi w
powiecie hajnowskim oczekuje na odpowiedź, dlaczego oni, pomimo tego, że mają kwalifikacje do nauki matematyki i chemii nie mogą ubiegać się o te miejsca
pracy w Hajnówce. Tylko tyle.  



pracy w Hajnówce. Tylko tyle.  

Temat drugi, szanowni radni, od pewnego czasu, a także i dzisiaj pośrednio, poruszamy temat konieczności poszukiwania oszczędności różnego typu. Mówimy o
tym, że trudna sytuacja, jak gdyby jest to zrozumiałe, że mamy trudną sytuację finansową w powiecie. Najczęściej przywołujemy tutaj jako tą najbardziej
kasochłonną sferę, oświatę. Natomiast ja chciałbym i robię to całkiem na poważnie i proszę to w poważny sposób potraktować, chciałbym zaproponować,
żebyśmy jako radni powiatu dali też przykład tego, że zależy nam na finansach powiatu, że poszukujemy realnych oszczędności. Tak się składa, że Rada
Powiatu obraduje najczęściej w okresach co dwumiesięcznych. Chcę zaproponować zmianę w dotychczasowej formule wypłacania diety. Chciałbym, żebyśmy
zrezygnowali z diet w tych miesiącach, kiedy nie obradujemy, kiedy nie obradują ani komisje, ani nie ma sesji. W ten sposób będzie to nasz udział w tworzeniu
realnych oszczędności w powiecie. Myślę, że nam z tego powodu nie ubędzie, a będziemy też to mogli spojrzeć inaczej na naszą działalność. Dieta radnego ma
być gratyfikacją za pewne straty ponoszone w związku z aktywnością, czy na komisjach, czy na sesjach, to wtedy ten jeden miesiąc możemy sobie, jak gdyby
darować. Zgłaszam ten temat nie jako tam blisko kampanii wyborczej, składam go w normalnym takim trybie, żeby każdy sobie też przemyślał, żebyśmy
rozważyli go na poważnie.

Panie Starosto, następny temat, działka Nr 640 w obrębie Lipiny. To już tak od razu podpowiadam, jest to droga w Lipinach i ten nieszczęsny chodnik po jednej
stronie. Po drugiej stronie, Panie Starosto, mamy szereg działek, które wchodzą na teren naszej drogi. Jest to doskonałe miejsce, żeby ten chodnik na tamtą
stronę przenieść. Chodziłoby o odzyskanie terenu, który faktycznie do Starostwa Powiatowego należy i który w tej chwili jest bez żadnej podstawy prawnej zajęty
przez inne osoby czy podmioty. Mówił Pan na ostatniej sesji, powoływał się Pan na dżentelmeńskie umowy, mam nadzieję, że zgodnie z tą swoją zasadą, że
zgodnie z odwołaniem się do zasad dżentelmeńskich przemyśli Pan swoją deklarację wobec rodziny Golonków z Lipin z lutego ubiegłego roku i zrealizuje Pan,
to, co wtedy im Pan obiecał. To chyba będzie na tyle. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Saczko: Zanim ktoś się zdecyduje zadać pytanie, to ja może od razu odpowiem Panu radnemu Łabędzkiemu, to ja
się dziwię, że on się dziwi, bo gdyby to Pani dyrektor liceum polskiego, albo Zespołu Szkół Zawodowych napisała, że jest miła znajomość języka białoruskiego, to
bym się dziwił, ale, że to pisze dyrektor Zespołu Szkół z Dodatkową Nauką Języka Białoruskiego, to czemu tu się dziwić? Naprawdę, ja się dziwię, że Pan się
dziwi. To tylko tyle na ten temat.

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, odpowiadam na zapytania. Pani radnej Alli Gryc odnośnie
ewentualnej przebudowy ulicy Górnej i Wrzosowej razem. Wiadomo, że mamy dokumentację przygotowaną do realizacji przebudowy tej drogi. Z kosztorysu
przebudowy wynika, że to są bardzo duże kwoty, ponad 20 mln zł, dlatego moja propozycja jest taka, aby rozpocząć tą przebudowę i jeżeli fundusz dróg
samorządowych będzie nadal funkcjonował złożymy wniosek o dofinasowanie na I etap przebudowy od ulicy Bielskiej do torów, a może troszkę i dalej,
zobaczymy. Wszystko zależy od sytuacji finansowej, o której tak dużo dzisiaj mówiliśmy na sesji Rady Powiatu. Ale mamy to na względzie, bo przez te niecałe
dwa lata trochę zrobiliśmy już w terenie, a tak naprawdę w samej Hajnówce jeszcze nic. Natomiast jest deklaracja też Pana burmistrza miasta Hajnówka o
współfinansowaniu tej inwestycji i jakby dołożyć jeszcze środki z funduszu dróg samorządowych, to byłoby całkiem dobrze. A jeszcze do tego, gdyby wkład
własny był sfinansowany tak, jak był w roku 2020, czyli obecnym, zgodnie z wczorajszymi informacjami, to byłoby naprawdę super.

Pan Janusz Korcz zapytał o zawieszone linie autobusowe Siemiatycze – Hajnówka. Chcę przekazać Państwu, że to nie tylko ta linia została zawieszona, ale
bardzo dużo linii w okresie tej epidemii. Ale od 1 lipca będą odblokowane. Tutaj mam bardzo dobre wieści, otóż będą nowe, dodatkowe jeszcze linie, oprócz tych,
które już funkcjonują. Nie znamy jeszcze rozkładu, a więc tych godzin przyjazdów i wyjazdów. Siemiatycze – Białystok przez Hajnówkę, Bielsk Podlaski –
Hajnówka i Białystok – Hajnówka. I szanowni Państwo, bardzo długo oczekiwane połączenie Łomża – Białowieża przez Białystok i to jest od 1 lipca. To jest
świeża sprawa i nie znamy jeszcze rozkładów jazdy, chyba, że Pan dyrektor coś na ten temat wie, to by przekazał.

Przekażemy sprawę do PKP odnośnie dworca w Kleszczelach. Natomiast jeżeli chodzi o dworzec kolejowy w Hajnówce, ja byłem oczywiście zastępcą
burmistrza, Pan radny Łabędzki dzisiaj radny powiatu hajnowskiego, poprzednio był radnym miasta Hajnówka. Wiadomym było, że jakby burmistrz nie przejął
tego budynku, wiązałoby się to z jego całkowitą, czyli zdjęciem praktycznie z placu, na którym stoi. Uważam, że burmistrz i rada podjęła bardzo dobrą decyzję.
Ten dworzec nie był budowany bardzo dawno. Jest obiektem w miarę i przestrzennym, dużym i tak, jak mówię jeszcze nie wiekowym. Była propozycja z PKP o
postawieniu w tym miejscu nie dworca kolejowego, tylko blaszaka. I tylko dlatego też Pan burmistrz bardzo mocno chciał, przekonywał, aby ten dworzec po
prostu utrzymać. Ja nie wiem, jaka byłaby reakcja dzisiaj i moja i Pana radnego Łabędzkiego, Pana radnego Petruka, czy Ostapczuka itd. jakby ten dworzec
został rozebrany. Jaka byłaby opinia mieszkańców na ten temat. W związku z tym, że organizacja pozarządowa wyszła z inicjatywą utworzenia centrum kultury,
ale również tam byłby dworzec, poczekalnia z kasą biletową, gdzie ci, którzy przyjeżdżają, ci którzy odjeżdżają mieliby też schronienie, a nie tak, jak w blaszaku.
Te starania organizacji pozarządowej, która przejęła w tej chwili dworzec, remontuje, natomiast ciągle poszukuje jeszcze dodatkowych pieniędzy. Jestem
przekonany, że w przyszłości powiemy na którymś spotkaniu, że Pan burmistrz i rada miasta miała rację, że ten obiekt został utrzymany, a nie rozebrany.

Jeżeli chodzi o pracę dla nauczycieli, te oferty, to mi się wydaje, że w skrupulatny sposób wyjaśnił Pan Przewodniczący, za co serdecznie dziękuję.

I tak, jak mówiliśmy i Pan radny Łabędzki dzisiaj mówi, najważniejsza jest rozmowa, pojednanie i dogadanie się i tak miało być odnośnie chodnika w Lipinach.
Natomiast sytuacja całkiem inaczej się układała, dlatego też ja zgodnie z prawem sprawę skierowałem do Pana Wojewody, Pan Wojewoda naszą decyzję
utrzymał. Natomiast na moją dzisiejszą wiedzę sprawa jest w sądzie. Także, my na pewno działaliśmy z prawem, natomiast ja chciałem naprawdę dla tych
Państwa pomóc. A, że przejeżdżam dość często przez Lipiny, to mnie też denerwuje ten fakt wrodzenia się w chodniki, ale myślę, że w najbliższym czasie ta
sytuacja w najbliższym czasie na tyle się unormuje i te płoty i ogrodzenia zostaną przeniesione we właściwe miejsce. A jeżeli sąd nakaże nam faktycznie
utrzymanie w takim stanie, jak to jest, to po prostu będziemy musieli po drugiej stronie chodnik wybudować, ale to nie jest takie proste. Tam przejeżdżałem i są
usytuowane słupy oświetleniowe i będą też w jakiś sposób przeszkadzały.

Ja jeszcze tylko przypomnę, że pisaliśmy pisma jako samorządowcy, ja jako starosta, wójtowie ościennych gmin, które przylegają do Puszczy Białowieskiej do
Ministra Środowiska i Ministra Klimatu odnośnie zagrożenia pożarowego w Puszczy Białowieskiej. I to nie z jakąś pretensją, tylko pokazania, że jest ogromny
problem, jeżeli chodzi o stan zagrożenia pożarowego. Prawie 8 mln m  lezącego lub stojącego drewna to niesamowita bomba. Do tego napisaliśmy również
pismo do Ministra Obrony Narodowej Pana Marusza Błaszczaka o zagrożeniu pożarowym w obrębie jednostki wojskowej. Panie Bogdanie, Pan sam wie, że te
zapisy, aby pozostawić w jednostce wojskowej tak samo drewno martwe, jak w całej pozostałej Puszczy Białowieskiej, to wiadomo jak te środowiska w tym
działają. Dlatego to stanowisko, które dzisiaj przyjmowaliśmy i te pisma, to tylko w dobrej wierze i współpracy z Panami Ministrami. Na wielu spotkaniach
rozmawiamy o braku drewna dla mieszkańców i tego opałowego i budulcowego i to mnie denerwuje i na pewno Pana też. Dlatego zwróciłem się z pismem też
podpisanym przez samorządowców z powiatu hajnowskiego z pilną prośbą do Pana Ministra Środowiska Michała Wosia o wnioskowanie o aneks do planu
urządzania lasu. Jak Państwo wiecie plan urządzania lasu jest na okres 10 lat. W związku z tą degradacją drzewostanu poprzez gradację kornika w Puszczy
Białowieskiej tak dużo się tego namnożyło i tylko dzięki Panu Ministrowi Szyszko udało się tego drewna trochę wywieźć, ale na tyle, że już plan wywozu nie
pozwala do końca roku 2021. Dlatego na różnych komisjach i w Warszawie o tym rozmawialiśmy i w Białowieży kilkakrotnie i dzisiaj rozmawiamy i prosimy, aby
ktoś spowodował jak najszybsze sporządzenie aneksu do planu urządzania lasu, bo uważam też, że każda gradacja kornika, każdy kataklizm, który przeżyliśmy
w ostatnich latach w Puszczy Białowieskiej to inne rozwiązanie prawne. I tu bezwzględnie musi być pozyskanie większe. A dosłownie w piśmie napisaliśmy w ten
sposób, że w tej chwili drzewo jest wywożone do lasu, nawet z drukowanymi literkami. Drewno jest wywożone do lasu. Także znaczenie i funkcja naszego lasu to
w zasadzie teraz jest nijaka, bo te ścieżki, którymi chodziliśmy i na spacery, i po grzyby są po prostu nie do przejścia, bo tyle tego wszystkiego jest w tej Puszczy
Białowieskiej. Dlatego też zwracamy się, ale też Panie Bogdanie, do Pana Ministra, jesteśmy partnerami i jesteśmy odpowiedzialni tutaj jako mieszkańcy i
samorządowcy za los Puszczy Białowieskiej. Również zwróciłem się z pismem do wójtów i burmistrzów z powiatu hajnowskiego z prośbą o zamieszczenie
informacji o naborze do szkół średnich w Hajnówce. Z każdym wójtem i burmistrzem rozmawiałem osobiście i taka informacja powinna być na stronach,
natomiast dodatkowo tutaj Pani Katarzyna Miszczuk z naszego Starostwa podsunęła bardzo dobry pomysł, dotarcia do uczniów, którzy kończą 8 klasę poprzez
aplikację zdalnego nauczania i tutaj współpraca z dyrektorami, wychowawcami i rodzicami. Biorąc pod uwagę, że jest szansa dotarcia do każdego absolwenta, to
być może nabór będzie dużo lepszy i taki bardziej satysfakcjonujący nas. Na koniec, byliśmy przez ostanie miesiące w takim okresie bardzo ciężkim, dlatego
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jeszcze raz chce bardzo serdecznie podziękować tym, z którymi pracowałem na co dzień, jeżeli chodzi o zabezpieczenie zdrowia dla mieszkańców powiatu
hajnowskiego. Mam na myśli tutaj i Panią inspektor Sanepidu Irenę Dymińską i Pana dyrektora Grzegorza Tomaszuka. Telefony były i w nocy, o każdej porze i
wieczorem i z rana ta sytuacja była monitorowana. Radni czasami się dopytywali o więcej informacji, natomiast ja przekazywałem, że pewne informacje może
tylko podać wojewódzki Sanepid i służby Pana Wojewody. Ale za tą współpracę taką na co dzień bardzo serdecznie dziękuję. Dziękowałem również służbom
mundurowym i Wojsku Polskiemu, które tutaj z naszej jednostki wojskowej zaangażowało się właśnie w szczególności w organizacji kwarantanny, ale również w
dowożeniu różnych środków ochronnych tutaj do naszych jednostek. Dziękuję wszystkim kierownikom jednostek, no i moim najwspanialszym pracownikom,
którzy od samego początku epidemii byli razem ze mną, w bardzo nawet trudnych chwilach. Koleżankom i kolegom radnym bardzo serdecznie dziękuję za 2019
rok, który tworzyliśmy i za ten okres, kiedy przeżywaliśmy trudne chwile jak panowała epidemia. Dzisiaj było powiedziane, że byliśmy przestraszeni, były bardzo
brzydkie pisma, bo oto pacjenta przewieziono z powiatu siemiatyckiego do Hajnówki, ale gdzie mają go wieźć, gdzie jego mają wywieźć?  Natomiast myśmy się
po 3 miesiącach z tą sytuacją oswoiliśmy się. Myślę, że trochę i rozluźnienie nastąpiło i traktujemy tę chorobę już w tej chwili jak zwyczajną grypę. Ale, szanowni
Państwo, to, co dzisiaj powiedziała Pani inspektor, musimy przestrzegać tych rygorów, które w tej chwili są w tych przepisach. Na koniec, dziękuję bardzo i życzę
bardzo, bardzo dużo zdrowia.

Radny Mateusz Gutowski: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, ja może nie do Pana Starosty, ale do Pana dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych,
wprawdzie w tym temacie rozmawialiśmy w poniedziałek telefonicznie i ja myślałem, że możemy sobie ten darować, ale jak od poniedziałku rozmawiałem też z
wójtem Białowieży i paru mieszkańców do mnie zadzwoniło, wczoraj była sesja Rady Gminy, więc będę jednak Panie Mikołaju ten temat kontynuował. Chodzi mi
o utrzymanie zieleni w gminie Białowieża przy drogach powiatowych. Już nie chodzi nawet o estetykę, ale bardziej o bezpieczeństwo. Są tam miejsca takie, że te
krzewy tak się rozrosły, że to zagraża bezpieczeństwu. Ja doskonale mam świadomość i o tym rozmawialiśmy w poniedziałek, że jakieś tam ustalenia ustne były,
ale liczba telefonów mieszkańców Białowieży i też, to co powiedział mi Pan wójt i to, co się działo wczoraj na sesji Rady Gminy Białowieże, gdzie po Radzie
Gminy Przewodniczący upoważnił mnie, żebym w ich imieniu dzisiaj mówił. Ja Panie Mikołaju nie oczekuję dzisiaj żadnej odpowiedzi, tylko apeluję, żebyście te
ustalenia, które jakieś tam były ustne, żebyście je sformalizowali najzwyczajniej w świecie. Spotkali się jeszcze raz, dogadali szczegóły, bo będzie tak i to jest dla
dobra wszystkich i dobra Zarządu Dróg Powiatowych i dobra Urzędu Gminy w Białowieży, bo będzie za chwilę tak, że Pan będzie zasypany pismami od
mieszkańców, bo nawet jeżeli część z nich najpierw trafi do gminy, to dobrze Pan wie, że zgodnie z procedurami gmina przekaże je Panu i to może jest mniej
istotne, ale będzie za chwilę tak, że coś się zdarzy niedobrego tam, szczególnie przy ulicy Kolejowej. Wszyscy byśmy woleli uniknąć tego i żeby nic niedobrego
tam się nie stało. To nie jest nawet w formie jakiejś pretensji, chodzi o to, żeby ustalić szczegóły, podpisać umowę i zakończyć temat.

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Mikołaj Janowski: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Panie i Panowie Radni, Szanowni Państwo, Białowieża,
myślę, że w historii Zarządu Dróg nie było takiego dbania o Białowieżę, jak jest teraz. Jak robimy coś na początku, to zawsze robimy Białowieżę. Zaczęliśmy
obkaszać Białowieżę, teraz zrobiliśmy drugi raz Białowieżę. W tamtych latach było jedno koszenie, teraz dokonaliśmy drugiego, po tym drugim koszeniu wynikł
temat podcinania żywopłotów. Myślę, że żywopłot należy traktować jako miejsce gniazdowania ptaków. To wreszcie mieszkańcy Białowieży niech się zdecydują,
czy chcą wycinania krzaków, podcinania żywopłotów, czy okres lęgowy ptaków obowiązuje przez cały rok, czy przez pół roku, czy można to robić w okresie
lęgowym ptaków, czy nie można. Wpływają różne wnioski z Białowieży odnośnie podcinania lip, gdzie moi pracownicy jadą, to było w tamtym roku, na podcięcie
lip, w okresie lęgowym ptaków zajechali, bo lipy zwisały nad chodnikiem, bo to akurat lipa kwitła, gdzie pracownik został znieważony i dostał lekkiego uszczerbku
na zdrowiu przez mieszkańca, bo nie pozwolono nam podcinać tych lip. Prosiłem mieszkańców, w tym radnej, która mówiła, że za to poprzednie podcięcie to
należy się kryminał, że to jest bandytyzm w przyrodzie. Ja poprosiłem Panią radną, aby w Białowieży przed Urzędem Gminy pilotażowo zostały podcięte dwie
lipy, jak należy pielęgnować korony. Bo naprawdę, Szanowni Państwo, co mieszkaniec Białowieży, nie, nie chcę wszystkich mieszkańców traktować w jednym
worku, mieć w jednym worku, ale są bardzo różne odmienne zdania, że należy podcinać tak lub inaczej. Naprawdę my nie wiemy, jak to zrobić. Dwa razy w
tygodniu jest zapytanie dostępu do informacji publicznej, gdzie pracownicy tracą czas na odpisywanie i na różne rzeczy, jesteśmy straszeni prokuraturą za
wycinanie krzaków, bo w tym dostępie do informacji publicznej mieszkaniec gminy Białowieża wystąpił z takim wnioskiem. Ja nie wiem, jak to robić, najlepiej
Panie Starosto, Panie radny, Panowie radni, żeby Gmina Białowieża przejęła temat utrzymania w czystości. To robią wszystkie gminy, nigdzie Zarząd Dróg
Powiatowych nie zamiata ulic, nie robi porządku na ulicach, tylko robimy to w Białowieży. I cały prawie budżet idzie na Białowieżę. A mamy 476 km powiatowych,
z tego 26 tylko na Białowieży. Także, ja rozumiem, centrum europejskie turystyczne, dlatego wymieniliśmy znaki, uporządkowaliśmy znaki, uporządkowaliśmy
pobocze, kosimy dwukrotnie. Dzięki Zarządowi Powiatu budujemy wspaniałą drogę i powiem tak szczerze, nie wiem, czy Pan Starosta mnie za to rozliczy, czy
nie, ale jeżeli bym jeszcze raz pisał wniosek na Pałacową w Białowieży, to nie wiem, czy bym się nie pomylił, żeby Wojewoda nie przyznał środków na tę drogę.
Nie winię tu mieszkańców, ale robi się dobrze, robi się bardzo dobrze, a jest tyle protestów, tyle przykrych spraw, że nie do opisania. Nawet kamienie, to musimy
wyjaśniać, że to są historyczne, czy nie historyczne, gdzie ta ulica nigdy nie była historyczna. To tak odnośnie Białowieży. Ale ja dziękuję mieszkańcom tym, co
wspierają, ja dziękuję tym mieszkańcom, co firma, która buduje, to ich częstują kawą, ciepłym kompotem. Cieszą się mieszkańcy z tego, że jest budowana
droga. I z tego się cieszę. To, że tyle jest pretensji, tyle skarg, to nieistotne, ważna jest jedna osoba, która poczęstowała kawą i herbatą pracowników tych
fizycznych na tej budowie. Ja za to serdecznie dziękuję. Zrobimy Panie radny to, ja osobiście w takich trudnych sytuacjach jadę tam i sam osobiście dokonuję
naprawy, jeżeli są bardzo poważne skargi, to jadę i sam osobiście robię to. Ja sam osobiście w poniedziałek, wtorek obetnę ten żywopłot na granicy
skrzyżowania. Natomiast, jeżeli chodzi o drogi, to temat Lipin, to, co Pan radny łabędzki poruszył, temat Dubicz Cerkiewnych, gdzie robimy scalanie i w
Dubiczach to scalanie gruntów jest wyłącznie po to, żeby wyremontować, wybudować drogę w Dubiczach Cerkiewnych przez gminę. Żeby to robił powiat, wy
jako Państwo radni, to granica drogi biegnie po budynkach mieszkalnych i żeby wybudować tą drogę, wykonać remontu, nie tylko w Dubiczach, ale także w
Lipinach, także w Lewkowie, także w Borku, także w Policznej, także w Dobrowodzie i innych miejscowościach, to trzeba wyłożyć bardzo duże środki i zapłacić
mieszkańcom za te działki. Scalanie gruntów ani Starostwa, ani mieszkańców to nic nie kosztuje. Jeżeli chodzi o dworzec w Hajnówce. Na sesji w 17 roku byłem
jedyny jako radny wojewódzki, który mówił, że trzeba to jednak zostawić dla kolei, żeby kolej miała to we władaniu, bo naprawdę jest trudno utrzymać dworzec
przez miasto, czy przez stowarzyszenie. Z tego, co wiem, nikt wtedy za tym projektem uchwały nie głosował przeciwko, 17 radnych zagłosowało „za”, dwóch się
wstrzymało. Tutaj dwóch radnych powiatowych jest byłymi radnymi miejskimi, podejmowaliście decyzję. Ja prosiłem, żeby miasto nie brało tego na siebie, byłem
jedynym, ale uszanowałem decyzję Rady, może to zostało dobrze zrobione, bo ten obszar między torami kolejowymi w środku, gdzie jest droga do dworca, jest
własnością Rady Miasta i kto wie, czy w tym miejscu, wykorzystując ten budynek nie może powstać centrum logistyczne Polska – Wschód. To tak sobie na
usprawiedliwienie mojej porażki wtedy na sesji tak sobie przyjąłem i to może jest dobra inicjatywa. Natomiast chcę poinformować, jutro będzie pociąg osobowy
do Białegostoku przez Bielsk do Hajnówki jechał jakby pilotażowo, sprawdzająco. Od stycznia będzie 5 lub 6 par pociągów osobowych z Białegostoku przez
Bielsk do Hajnówki. Także od 1 stycznia ruszą nowe połączenia. Ja tutaj chciałem podziękować dla Zarządu, dla Marszałka za to wsparcie. Także chciałem
podziękować dla Zarządu, Marszałka Kosickiego, Marszałka Olbrysia, Marszałka Stanisława Derehajło i dla pozostałych członków Zarządu, a także radnych
wojewódzkich za przyznane środki tutaj na teren powiatu hajnowskiego, w tym na drogi powiatowe, które są obecnie objazdem drogi wojewódzkiej. Serdecznie
dziękuję. Także chciałbym podziękować za to, że na ostatniej sesji do budżetu zostały wpisane pieniądze, została podpisana umowa przez Marszałka z centralą
w sprawie dróg samorządowych i 232 mln zł, czy 3 mln zł zostało zapisanych w budżecie na budowę drogi z Bielska do Hajnówki. Jest to bardzo ważne. Mam
nadzieję, że w przyszłości ruszy budowa drogi Zwodzieckie – Juszkowy Gród, bo też ta droga jest bardzo ważna ze względu na natężenie i przewożenie środków
niebezpiecznych, tak, jak gaz i inne niebezpieczne substancje. Serdecznie dziękuję. A także dziękuję dla Państwa radnych za środki przyznane dla Zarządu Dróg
Powiatowych, staramy się robić, to, co do nas należy, za niedociągnięcia, a są ze względów finansowych, a także z winy organizacyjnej są, przepraszamy. Ale
już rozpoczynamy regenerację dróg i dziękuję dla wójtów, radnych Gminy Czeremcha, gminy Kleszczele, gminy Narewka, gminy Czyże za wsparcie środkami na
remonty. Także tyle, jeżeli macie jeszcze do mnie pytania, jako radnego wojewódzkiego, to bardzo proszę. Jeszcze jest jeden temat, taki kłopotliwy, otóż w
ubiegłym roku Zarząd Województwa uruchomił środki w wysokości 140 mln zł na remont szerokich torów. W wyniku tego remontu, wiadomo, że jeżeli coś się
remontuje, tak jak się remontowało z Hajnówki do Bielska tory, to także są po części niszczone drogi gminne i powiatowe. Ale staramy się zapobiegać temu,
staramy się egzekwować od wykonawcy, tych, co budują tą kolej, rekompensaty remontu tych dróg, ale z utrudnienia zawsze przy budowach i remontach są, za
to przepraszamy, się to robi po to, żeby tworzyć miejsca pracy. Ja wszystkim tłumaczę, że wszystkie drogi gminne, powiatowe, wojewódzkie są po to, żeby po
nich jeździć, nie stawiać ograniczenia. Nie można wykluczać tak, że jednego użytkownika drogi się wyklucza, bo stawia się znak wjazdu samochodów
ciężarowych, a drugiego nie. Drogi są do jeżdżenia i przez to, że używa się tych dróg, to one niszczeją i to naturalne, że z czasem te drogi trzeba odbudowywać,



tak, jak się odbudowuje drogi wojewódzkie, krajowe, tak samo powiatowe, tak samo gminne. Dziękuję.

Radny Mateusz Gutowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Mikołaju, my się nie zrozumieliśmy, ja może zdejmę maseczkę, bo może przez to się
nie zrozumieliśmy. Ja nie chcę, żeby Pan przyjeżdżał do Białowieży i ścinał żywopłot, bo ja go też mogę przyciąć, ale to nie o to chodzi. Chodzi o to, żeby raz na
zawsze rozwiązać problem. Rozumiem, że problemem są jakieś względy formalne. Ja tylko i wyłącznie apeluję o to, żeby usiąść z wójtem, przewodniczącym
rady stworzyć jakiś zarys dokumentu, potem stworzyć ten dokument i raz na zawsze wyjaśnić sprawę, żebyśmy co roku nie musieli tutaj o tym mówić, żeby do
Pana pisma nie przychodziły, żeby do gminy pisma nie przychodziły, bo dobrze Pan wie, że problemem nie jest okres lęgowy ptaków. W czerwcu tamtym roku
żywopłot był przycięty, wszystko grało i ten okres nie przeszkadzał. To nie jest z pretensją, to chodzi o to, że mamy być skuteczni w działaniu. Najskuteczniejsze
to będzie załatwienie problemu, który i estetykę poprawi i bezpieczeństwo. Ja ze smutkiem słucham, mam nadzieję, że Pan żartował o tej Pałacowej, że by się
zastanowił, no wie Pan, zawsze się znajdzie w każdej miejscowości, nie tylko w Białowieży, ktoś, kto będzie narzekał, co by się nie zrobiło. Inna sprawa, że Pan
doskonale wie, że Białowieża jest narażona na to, z racji umiejscowienia itd., że jest dużo organizacji pozarządowych i różne skargi można pisać, ja jestem w
pełni przekonany, że 90% mieszkańców Białowieży bardzo się cieszy z tej Pałacowej. Komuś pewnie coś tam nie pasuje. Też zakładam, że nie jest Pan taką
osobą, że da się sterroryzować jakiejś garstce osób, bo to by było niedobrze. Pocieszę Pana, że pismo odnośnie kamienia na Pałacowej trafiło też do Urzędu
Gminy. Jest zawsze możliwość, oczywiście to jest bardzo piękne, że obywatel może prosić o udostępnienie informacji publicznej, ale jest też możliwość odmowy
udostępnienia tej informacji, jeżeli nie ma podstaw prawnych, ale jeżeli nie jest informacja publiczną. Tu Pana pocieszę, że nie tylko do Pana pisma trafiają i
mówię, że ja od Pana nie wymagam, żeby Pan gdzieś jechał i coś wycinał, tylko, żeby zrobić jakieś porozumienie na stałe i wtedy myślę, że za rok będziemy
rozmawiać o przyjemniejszych rzeczach. Dziękuję bardzo.

Radny Bogusław Szczepan Łabędzki: Panowie Przewodniczący pozwolą w kwestii wyjaśnienia. Panie Starosto, mówienie dzisiaj, że alternatywą dla
pozostawienia tego budynku kolejowego bez administracji prywatnego stowarzyszenia było postawienie w jego miejsce blaszaka nie jest do końca prawdą. A
mieszkańcy wiedząc o tym, jak się odbyła przebudowa dworców w Czeremsze i Bielsku, takich blaszaków, jak obecnie w Czeremsze i Bielsku stoją na pewno
by sobie w tym miejscu życzyli. Proszę tego nie przedstawiać w taki sposób. Natomiast do Pana radnego Janowskiego takie sprostowanie skierować, Panie
radny jako jedyny radny Rady Miasta Hajnówka w momencie przekazywania budynku dworca prywatnemu stowarzyszeniu byłem przeciwny i wynikało to i z
dyskusji z przedstawicielem tego stowarzyszenia, także tutaj też proszę nie mówić, że jednogłośnie Rada Miasta ten budynek przekazała. Jeden głos był
sprzeciwu i to był głos wyraźny, wynikało to z długiej ponad godzinnej dyskusji, jest protokół, można do niego zajrzeć i sprawdzić. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Mam jeszcze taką jedną krótką prośbę, informację. Otóż, Rada Miasta Hajnówka nominowała nas do chalenge na
rzecz Kubusia i chciałbym, abyśmy po sesji pozostali chwilę i podjęli się tego zadania. Bardzo proszę Panie i Panów radnych o pozostanie na kilka minut,
żebyśmy ten chalenge wykonali.

Do punktu 19-go:

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu zamknął obrady XII sesji Rady Powiatu.

 

                   Protokołowała Violetta Miniuk 

Przewodniczył Przewodniczący Rady Powiatu

Eugeniusz Saczko

Link do XII sesji w serwisie YouTube (link otworzy się w nowym oknie): https://www.youtube.com/watch?v=uk_F093tA6A
 Sesja osadzona w BIP z serwisu YouTube:
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